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Pytania i Odpowiedzi 
* Ilu jest obecnie uczniów w Szkole Podstawowej w Sułkowicach? 
- 925. 

* Jak długo trwa nauka? 
- 8.00 - 17.00. Z SKS i zajęciami pozalekcyjnymi do 19.00. 

* Prognozy ilościowe uczniów na lata przyszłe? 
- Wzrost ilo§ci uczniów. Co roku przybywa ilo.ść oddziałów.o jeden. 

* Jakie problemy rozwiąże ewentualna rozbudowa Szkoty? 
- Zahamuje proces przedłużania nauki utrzymując stan obecny. Rozła

duje ciasnotę, szczególnie w budynku szkolnym w Rynku. 

* Ile godzin WF było na hali KS Gościbia w ubiegłym roku szkolnym 
i ile to Szkołę kosztowało? 
- V.'ynajmowali.śmy 10 godz. tygodniowo, ale w celach oszczędno.fcio

wyclz jednoczefoie miały zajęcia dwie klasy, czyli tak jak 20 godzin 

lekcyjnych. Za wynajem SP zapłaciła z własnych. pieniędzy 2.400 zł. 

* Słyszałem, że decyzją RM, w ub. roku szkolnym pokrywano z bud
żetu gminy koszty wynajmu hali na zajęcia dla ZSZ. Dlaczego nie 
uczyniono takiego "gestu" w stosunku do samorządowej przecież, 
Szkoły Podstawowej? 
- ? ? ? 

W tym wydaniu: 

* Z prac Zarządu i Rady Miejskiej str. 2 
* IV Tydzień Kultury Chrześcijańskiej str. 3 
* Jak głosowaliśmy do Sejmu i Senatu str. 4 

* SO-lecie Pożycia Małżeńskiego str. 4 
* Uwagi i spostrzeżenia czytelników str. S 

* Sposób na kierowców str. 6 
* Cd. cyklu Święci polscy str. 6 

* Wiadomości sportowe str. 7 i 8 
* Zabezpiecz się_ przed włamaniem str. 9 
* Nowe prawo O Ruchu Drogowym str.10 

* Zanim udasz się do lekarza str. 11 
* Na jakiej podstawie Pan obraża < ... >? str 12 

* Praca wre w trybie ciągłym str. 13 
* Zwolnić dyrektora str. 13 

* Członek Komisji odkrywa "karty" str. 14 
* Rozkład jazdy PKS str. 15 

* Dla smakoszy str. 16 '!' 

Jeżeli nie będzie to poczytane za obrązę, uprzejmie proszę właściwą 
w temacie Komisję RM, o odpowiedź. fK7J 

.__ ___________________ __J 
* Wkładka Szkoły Podst . "ADAŚ" 

Szkoła Podstawowa w Sułkowicach przyjmie 
do pracy 

w sekretariacie (na 0,5 etatu) osobę 
z wykształceniem średnim. 

llymagana jest umiejętność 
redagowania pism urzędowych, 

pisania na maszynie 
oraz obsługi komputera. 

Zainteresowani zgłoszą się 
do dyrekcji Szkoły w dniu 24.10.97 r. 

w godz. 14. 00-17. 00. 

W IMIĘ ZBIOROWYCH POTRZEB WSPÓLNOTY (?) 
Na sesji plenarnej RM, w dniu 18.09 97r., podjęto decyzję o kolejnym (w 
tej kadencji) wsparciu finansowym ZSZ w Sułkowicach. 
Stosunkiem głosów: 14-za, 3-przeciw, 2-wstrzymujących - uchwalono 
dla ZSZ kwotę 5.000 zł na dofinansowanie zakupu nowego samochodu do 
nauki jazdy. 
Do wniosku o dotację załączony był protokół z badań technicznych obec
nie eksploatowanego pojazdu. Radnych ocena techniczna jednak nie inte
resowała - wystarczyła wypowiedź Burmistrza (cyt. za protokołem): "Na 

posiedzeniu Zarządu sprawa ta była rozważana i można by byto z rezerwy 

inwestycyjnej przeznaczyć kwotę 5.000 zł." 

/KZJ 
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Z prac Zarządu 
i Rady Miejskiej 

Głównymi tematami obrad Rady Miejskiej 18 września br. 
były: 

* Dyskusja nad materiałami dotyczącymi korekty uchwały bud
żetowej na 1997 r.; 

* Zapoznanie się z materiałami dotyczącymi założeń do projek
tu budżetu na 1998 r.; 
* Program zagospodarowania odpadów stałych w gminie Suł
kowice. 

Burmistrz w imieniu Zarządu przedstawił zebranym krótką 
historię gospodarowania odpadami w naszej gminie w latach 
1990-1997 oraz wstępne założenia do planowanego programu 
segregacji odpadów stałych. 

W roku 1990 podjęto działania mające na celu likwidację 
powstawania dzikich wysypisk poprzez objęcie wszystkich po
sesji zorganizowanym wywozem nieczystości stałych. W 1991 
r. powstał Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 
Biertowicach, który obsługiwał głównie mieszkańców osiedla 
Zielona oraz centrum Sułkowic - łącznie 287 posesji. W wyni
ku wprowadzonego przez Radę Miejską powszechnego obo
wiązku posiadania pojemnika na odpady i korzystania z 
wywozu organizowaanego przez Gminę liczba ta wzrosła w 
bieżącym roku do 1100 gospodarstw domowych. Kilka lat 
trwały starania naszej gminy o budowę nowego składowiska 
odpadów poparte koniecznością szybkiego zamknięcia dotych
czas istniejącego ze względu na wzrastającą ilość przywożo
nych na nie odpadów. Niestety, ze względu na osł:Iy sprzeciw i 
liczne odwołania nie doszło do rozpoczęcia tej inwestycji. W 
nowym planie zagospodarowania przestrzennego doprecyzowa
no lokalizację nowego składowiska, dzięki czemu można było 
wznowić starania o jego uruchomienie. W lutym br. Rada Miej
ska przyjęła pakiet uchwał regulujących zasady zagospodaro
wania odpadów stałych. Wdrożenie tych zasad pozwoli na 
realizację nowego programu, którego ważnym elementem 
jest segregacja odpadów z maksymalnym odzyskiem surow
ców wtórnych. Realizacja tego przedsięwzięcia spowoduje 
generalne oczyszczenie obszaru naszej gminy z istniejących 
,,dzikich" wysypisk śmieci oraz wprowadzi system zbiórki od
padów stałych zapobiegający powtórnej degradacji środowiska 
(w tym terenów leśnych, zbiorników, cieków wodnych). Zada
niem Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej będzie 
okresowy odbiór od mieszkańców, a także od zakładów usługo
wych i przemysłowych wstępnie posegregowanych odpadów. 
Segragacja będzie polegać na tym, że w osobnych pojemnikach 
(workach) będą gromadzone: 
- makulatura, 
- tworzywaa sztuczne, 
- szkło (butelki, słoiki, szyby, itp.). 

NOWY SAMOCHÓD DO NAUKI JAZDY 
Dyrekcja Zespołu Szkół Zawodowych w Sułkowicach 

składa gorące podziękowania: 
- Radzie Miejskiej w Sułkowicach 
- Firmie EDEX-POL - panów Edwarda Szuby i Edwarda 
Garbienia 
- oraz Komitetowi Rodzicielskiemu Szkoły 
za pomoc finansową przy zaku.pie nowego samochodu marki 
"POLONEZ CARO PLUS" - z przeznaczeniem dla młodzieży 
do nauki jazdy. 
Zakup ten był konieczny ze wzgledu na potrzebę poprawy ja
kości kształcenia. 
Dziękując naszym dobroczyńcom pragniemy zaapelować do 
potencjalnych sponsorów o pomoc w likwidacji długu jaki 
mimo dotacji musieliśmy zaciągnąć aby młodzież mogła roz
począć naukę na. nowym samochodzie. 

DYREKTOR 
Zespołu Szkól Zawodowych 

w Sułkowicach 
mgr inż. Aleksandra Korpal 

Interpelacje i wnioski Radnych: 
* Zofia Frosztęga - wniosek o odłączenie dwóch mieszkań z centralne
go ogrzewania szkoły podstawowej w Harbutowicach; 
* Stanisław Latoń - sprawa rozbiórki starych budynków na terenie 
gminy oraz uchwycenia wody wypływającej z lasu na drodze do Jas
trzębi i za SłotWinami; 
* Artur Jaśkowski - wniosek o postawienie znaku „nie dotyczy autobu
sów PKS" pod znakiem ograniczającym nośność na ul. Zagumnie; 
* Aleksandra Korpal - konieczność ustawienia znaku „zakaz ruchu" na 
drodze przez Przytnicę z wyjątkiem ciągników rolniczych, 
- jaki jest program zagospodarowania pasa na os. Zielona, 
- wniosek o zabezpieczenie lasku koto ZSZ przez założenie krawężni-
ka; 
* Michał Rapciak - wniosek o wycięcie :żywopłotu koło zabudowań p. 
Łyszczarz w Krzywaczce; 
* Stanisław Szczepaniak - konieczność ograniczenia nośności na dro
dze Rudnik przez wies; 
* Tadeusz Fus - brak oświetlenia w Biertowicach; 
* Leszek Szatan - prośba o 2 samochody ziemi przy wjeździe na Bla
kówkę; 
* Jan Biela - należy poinformować mieszkańców, że mają prawo 
uczestniczyć w sesji Rady Miejskiej, 
- prośba o informację publiczną, jaki wpływ ma zamiatarka na utrzy
manie czystości w gminie, 
- prośba o wsparcie wniosku w sprawie przyjęcia przez gminę jednej 
rodziny z Kazachstanu (wniosek taki otrzymato 2500 gmin polskich); 
* Józef Rusek - nie zabezpieczony zawór gazu k. pomnika w Sułkowi
cach, 
- konieczność obcięcia gałęzi wierzby za pomnikiem, 
- należy rozwiązać sprawę· śmietnika na placu targowym; 
* Jacek Kwiatek - sprawa drogi na Bieńkówkę (czy zostały obcięte ga
łęzie); 
* Władysława Kołodziejczyk - konieczność wykonania mechanicznego 
ograniczenia prędkości na ul. Szkolnej oraz remontu chodnika do 
Szkoły Podstawowej w Sułkowicach. 



KLAMRA 5/63 
Organizatorzy: 

Klub Inteligencji Katolickiej w Myślenicach 
Parafia Narodzenia NMP w Myślenicach 

Delegatura Zarządu Regionu Małopolska 
NSZZ "Solidarność" w Myślenicach 

zapraszaJą na: 

IV- TY�ZIIEŃ IelJLTURY 
CHRZIEŚCIJ.A&-SICIIEJ 

12.10 - 19.10. 1997 

12 października - niedziela 
Galeria Sztuki Współczesnej ,v Myślenicach, Rynek 27, 

godz 15.00. 
Otwarcie wystawy Janiny Maślanka "Na szkle malowane". 
Sacrum i profanum w cudownej harmonii dla tych, którzy ko
chają Majestat Boga i gór. 

13 października - poniedziałek 
Kościół Narodzenia NMP, godz. 18.00 

Msza św. inaugurująca IV Tydzień Kultury Chrześcijańskiej. 
W czasie Mszy św. śpiewa Chór Madrygalistów z Myślenic 

14 - października - wtorek 
Kościół Narodzenia NMP, godz 18.00 

Msza św. W czasie Mszy św. Spiewa Chór 
Parafialny z Myślenic 

Galeria Sztuki Wspókzesnej w Myślenicach, Rynek 27, 
godz.18.45 

Prelekcja: "Krakowskie echa papieskiej wizyty Ojca Świętego 
Jana Pawła II". Prelekcję wygłosi ks. dr Krzysztof Gryz 
(wykładowca PAT, Dyrektor Instytutu im. Jana Pawła II w 
Krakowie 

15 października - środa 
Kościół Narodzenia NMP, godz. 18.00 

Msza św. W czasie Mszy św. gra Państwowa Szkoła Muzycz
na z Myślenic 

16 października - czwartek 
Kościół Narodzenia· NMP, godz. 18.00 

Msza św. W czasie Mszy św. śpiewa Grupa Oazowa 
z Myślenic. 

Galeria Sztuki Współczesnej w Myślenicaach, Rynek 27, 
godz. 18.45 

Prelekcja: "Zadania wiernych świeckich w świetle papieskiej 
idei cywilizacji miłości''; 
Prelekcję wygłosi O. Jan Mazur OSPPE 

(przeor O.O. Paulinów w Krakowie na Skałce). 

17 października - piątek 
Kościół Narodzenia NMP, godz. 18.00 

Msza św. W czasie Mszy św.· Spiewa Grupa Oazowa 
z Jawornika 

18 października - sobota 
Pielgrzymka do Krakowa godz. 8.00 
W programie: 
godz. 8.00 - wyjazd z placu· Kilińskiego 
godz. 9.00 - Msza św. w intencji KIK w Centrum Zgroma-

dzenia Zmartwychwstańców. 
Po mszy sw.: - zwiedzenie Centrum, spotkanie z rektorem Se
minarium n.t. "Historia powstania, duchowość Zgromadzenia", 
zwiedzanie Kościoła O.O. Paulinów na Skałce oraz krypty 
zasłużonych. 
Godz. 15.00 - powrót do Myślenic 
Zapisy wraz z wpłatą 7.00 zł w sklepiku KIK 
Kościół Narodzenia NMP, Msza św. godz. 18.00 
Myślenicki Ośrodek Kultury w Myślenicach, 
ul. Piłsudskiego 20,>godz. 16.30 
Film w reż. Krzysztofa Zanussiego "Brat naszego Boga", 
godz. 19.00 
Bilety w cenie 7.00 zł do nabycia w kasie MOK 

19 października - niedziela 
Kościół Narodzenia NMP, godz 14.00 

Msza św. na zakończenie IV Tygodnia Kultury Chrześcijań
ski�j. W czasie szy św. i bezpośrednio po Mszy św, śpiewa 
Chór Akademicki ORGANUM z Krakowa. Dyryguje prof. 
Bogusław Grzybek 

Myślenicki Ośrodek Kultury 
w Myślenicach ul. Piłsudskiego 20, godz. 16.30 

Film w reż. Krzysztofa Zanussiego 
"Brat naszego Boga", godz. 19;00 
Bilety w cenie 7.00 zł do nabycia w kasie MOK 

IMPRE2Y TOWARZYSZĄCE 
- na odwrocie. 
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Ciąg dalszy ze strony poprzedniej 

IMPREZY 
TOWARZYSZĄCE 

Galeria Sztuki Współczesnej 
w Myślenicach, Rynek 27 

Wystawa Janiny Maślanka "Na szkle malowane" 
Sacrum i profanum w cudownej harmonii 

dla tych, którzy kochają majestat Boga i gór 
Czynna: wtorek - piątek w godzinach 10.00 - 15.00 

* 

Szkoła Podstawowa Nr 3 
im. Jana Pawła II W .Myślenicach 

UL Pardyaka 26 {Izba Patrona Szkoły) 
Wystawa .. fotograficzna: 

"V Pielgrzymka Jana Pawła II do Ojczyzny" 
Czynna: wtorek i piątek w ·godz. ·15.00 - 1 8.00 

W pozostałe dni do uzgodnienia w szkole. 
* 

Miejska ·Biblioteka Publiczna 
w Myślenicach, Rynek 27 

Wystawa książek: 
"Matka Teresa z Kalkuty" 

Czynna: w godzinach 9.00 - 19.00 
* 

Myślenicki Ośrodek Kultury 
w Myślenicach, ul. Piłsudskiego 20 

Film w re:żyserii Krzysztofa Zanussiego 
"Brat naszego Boga" 

W dniach 1 8-19 października 1997 
o godz. 1630 i 19.00 

* 

W dniu 17 września br. 
w Klubie 'KUŹNIA" odbyła się 
uroczystość 

50-lecia Pożycia Małżeńskiego 

Medalami "Za Długoletnie Po:życie Małżeńskie" 
zostało udekorowanych 1 1  par małżeńskich. 
Aktu dekoracji w imieniu Wojewody Krakowskiego 
dokonał Dyrektor Wydziału Kultury Urzędu Woje
wódzkiego mgr Stanisław Dziedzic. 

Odznaczone pary: 

1 )  Chmielik Benedykt, Chmielik Aniela 
Harbutowice 1 23 
2) Rozum Józef, Rozum Aniela 
Harbutowice 140 
3) Twardosz Władysław, Twardosz Władysława 
Harbutowice 54 
4) Kois Jan, Kois Aniela 
Harbutowice 234 
5) Biela Władysław, Biela Aniela 
Sułkowice, ul. Wąska 23 
6) Stręk Roman, Stręk Ludwika 
Sułkowice, ul . Tysiąclecia 4 
7) Ostafin Antoni, Ostafin Janina 
Sułkowice, ul. Zagumnie 10 
8)  Latoń Stanisław, Laatoń Stefania 
Sułkowice, ul. Partyzantów 104 
9) Ślusarz Józef, Ślusarz Zofia 
Sułkowice, ul. Na Węgry 50 
10) Latoń Stanisław, Latoń Zofia 
Sułkowice, ul. Wyzwoleniaa 19  
1 1) Gędźba Michał, Gędźba Helena 
Biertowice 57 

Wyniki głosowania do Sejmu '97 Wyniki 

Nr 
kom. 

I S-ce 
2S-ce 
3H-ce 
4R-k 
5R-k 
6B-ce 

Upra Ilość 
wnio- gło-
nych sów 

Frek-
wen-
cja 

1716 855 49,83 
2478 123 1 49,68 
1222 347 28,40 
1089 450 4 1 ,32 
952 458 48, 1 1  
606 285 47,03 

7K-ka 917 432 47, 1 1  
8980 4058 45, 1 9  

KPEiR 

UP BdP R UW AWS SLD PSL UPR ROP KPEiR 

3 1  24 25 1 15 396 162 1 9  1 2  25 1 9  
40 3 23 129 653 155 21 9 62 1 8  
27 15  7 22 1 85 19  22 1 17  3 
1 9  32 10  29 236 32 7 12  25 5 
1 8  9 5 36 233 78 23 2 28 4 
1 0  7 4 1 5  1 56 35 5 o 20 1 
3 1  7 4 4 1  223 54 24 2 1 5  9 
176 127 78  387 2082 535 12 1  38  192 59 

4,6% 3,3% 2, 1 % 10,2% 54,9% 14, 1 % 3,2% 1 ,0% 5,1 % 1 ,6% 

głosowania 
do Senatu'97 

Ilość 
gtosów 

Bajotek PSL 432 

Batko niezal. 505 

Jurczak AWS 2099 

Kozłowski UW 949 

Majdzik niezal. 1 3 1  

Raźny ROP 1213  

Schoen UW 473 

Winiecki UPR 226 

Zieliński SLD 699 
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UWAGI I SPOSTRZEŻENIA 

CZYTELNIKOW 
(Opracował przy współpracy Zb. Kołodziejczyk) 

1/ Zmiany ustrojowe w naszym kraju  miały miejsce, czy ra
czej mówi się że miały miejsce, siedem lat temu. Przed tym 
pamiętnym rokiem symbolem PRL-u był obok sierpa i młota 
orzeł lub jak twierdzą niektórzy wrono-orzeł. Pozbawiony ko
rony ten królewski ptak ozdabiał wszelkie urzędy administrac
ji państwowej i publicznej. Orzeł w koronie pojawiał się 
jedynie w symbolach katolickich lub skrzętnie ukrywany, jako 
pamiątka w niektórych domach. 
Po 90 roku wszelkie szanujące się instytucje, nawet prywatne, 
jako jedną z pierwszych czynności, dumnie zmieniały czy też 
"koronowały" 45-letnie ptaszysko, jakoby odpędzając przeszłą 
epokę sukcesu. 
Czy u nas w Sułkowicach na powrót tych czasów nadal się 
oczekuje? Takie pytanie usłyszłem od osoby, która w Sułko
wicach była po raz pierwszy. Nie umiałem odpowiedzieć lecz 
obiecałem, że się zapytam. 
Zadaję więc to pytanie Radzie Miejskiej, Zarządowi Miejskie
mu i całej tutejszej społeczności! 

* * * 
2/ Dlaczego dopuszczono do rozebrania (zwalenia się) ostat
niej w mieście Sułkowice "tablicy ogłoszeniowej"? Myślę o 
"zabytkowym" drewnianym ogrodzeniu w Rynku. Dzięki tros
ce . . . .  było to jedyne miejsce do powieszenia plakatów (nawet 
wyborczych), ogłoszeń, reklamy lub klepsydry. Obecnie czyni 
się to na drzewach dodając wątpliwego uroku drodze przeloto
wej przez miasto. A może jest to nowy sposób na ochronę 
przyrody. Niestety nie znam się na tym. 

* * * 
3/ Zamknąć Osiedle. Dosłownie, umieścić zakaz ruchu po
jazdów samochodowych z uwzględnieniem napisu "za wyjąt
kiem mieszkańców" . Jeżeli władze miasta nie stać na 
rozwiązanie problemu wariackich jazd po ulicach Osiedla, za
kup czterech znaków drogowych powinna sfinansować Rada 
Osiedla. Przyjezdni, w tym pracownicy wszelkich zakładów 
pracy zlokalizowanych na Osiedlu (również ZSZ) mogą ko
rzystać z parkingu na Zielonej. Kwestia bezpieczeństwa po
zostawionych pojazdów jest do załatwienia. Parking strzeżony 
- np. prowadzony przez Sekcję JUDO, jako działalność docho
dowa . 

* * * 
4/ Biedne nasze Sułkowice, biedna cała gmina - słyszymy to 
już od siedmiu lat. Na nic podobno nie ma środków (?). Nie 
ma ich nawet na najtańszą formę promocji, na zwykłe wido
kówki. W kioskach w Sułkowicach można np. kupić wido
kówkę Myślenic, Dobczyc, Pcimia, a nawet wsi Stróża! 
Sułkowic brak. Ciekawe w czyjej gestii leży taka sprawa. Ko
mu powinno zależeć na minimalnym nawet zaistnieniu na 
zewnątrz? Przy okazji zapytam o to w Stóży, aby nas nauczyli 
jak się to robi i po co. 
Kogo jednak zapytać, kiedy to taka mała, mizerna wieś pod 
Myślenicami? Spryciarze - pewno myślą, że wysyłając ich wi
dokówki będziemy pisać, iż Sułkowice leżą gdzieś tam pod 
Stróżą. 

5/ "Czysty pieniądz bez roboty" .  Pieniądz taki przynoszą tu
ryści. Dlaczego więc nie ma informatora o Sułkowicach w 
którym byłoby napisane, że są u nas do zwiedzania zabytki. 
Zabytki, przy który ch baszta zbójecka w Myślenicach odpada, 
Lanckorona odpada. Te zabytki zwiedza się zresztą za darmo. 
Chęciny (woj. kieleckie) udostępnia zwiedzanie baszty odpłat
nie. Wiem bo byłem, mam nawet świadka. Jeżeli chcecie to 
Go (tego świadka) przyprowadzę i niech potwierdzi, że razem, 
za pieniądze, zwiedzaliśmy. 
Dlaczego więc nie udostępnić, za pieniądze oczywiście bo u 
nas na nic nie ma, naszych zabytków. Nie są one co prawda 
konserwowane, ale to i lepiej ,  bo wygladają bardziej natural 
nie i nikt się nie skapnie iż są zabytkami z XX wieku. Bramę 
wejściową zarastają zielska i młode (jeszcze) drzewka, wew
nątrz pomieszczeń zresztą też. Lecz jak na razie, dopuki 
przyroda sobie tego nie przywłaszczy, a czyni to nader inten
sywnie - mogłyby ludziska zwiedzać i podziwiać. Te poczer
niałe, nadgryzione zębem czasu mury, te płyty betonowe 
miejscami artystycznie pęknięte (naturalny odpływ wody opa
dowej), te zbrojenia sterczące z wypłukanych przez kwaśne 
deszcze (wszystko przez Czarnobyl )  fragmentów budowli -
przepiękna sprawa. Serce rośnie, a żal d .. ę ściska (tak się po
dobno mówi). Gdzie są ludzie z inicjatywą, aby zarabiać? 
Dlaczego brak promocji? 
A czy Wy wiecie w ogóle o czym ja piszę? 
O lokalnych zabytkach, dumie naszego środowiska - o obiek
tach sportowo-rekreacyjnych (?) tut. OSKiR-u! .  
Zapraszam do zwiedzania. Jeżeli będę miał możliwość zrobię 
zdjęcia, zamieszczę w gazecie - nie lokalnej lecz ogólnopol
skiej, aby promować .  Może mnie nikt nie ubiegnie i nie 
zacznie na moim pomyśle zarabiać. 

* * * 
6/ Przy wjeździe do Sułkowic, na Zielonej nieświadome oso
by są od razu informowane, że na terenie tego miasta nie 
wolno w krzakach poruszać się szybciej niż 40. Ponieważ 
przepis ten dotyczy również mieszkańców więc uważam, że 
jesteśmy krzywdzeni takimi ograniczeniami lub wręcz dyskry
minowani. W innych miejscowościach w krzakach nie ma 
ograniczeń szybkości, czyli u nich można ile starczy "pary" .  
Skąd taka innowacja właśnie w Sułkowicach i czemu ona ma 
służyć .  Czy jest taki mądry, który na to znajdzie logiczne wy
jaśnienie. 

Kazali opublikować (z sesj i  RM - 18.09.97r.) 
Z interpelacji radnego Jana Bieli 
(Cyt.) "Proszę o informację publiczną jaki ma wp(yw zamia
tmka na utrzymanie czysto.ści w n/gminie " 
Odpowiedzi udzielił radny Witold Magiera dyr. Zakł.Gos
p .Kom. i Mieszk.: 
(Cyt.) "Zastępuje pracę 5 ludzi w okresie letnim, bo tylu było 
na robotach publi cznych, którzy zajmowali się sprzątaniem. Za
praszam na 1 dzień pracy zamiatarki. Może Pan przyjść, spraw
dzić i zobaczyć ile zbiera śmieci, ile pyłów, zważyć" . 
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Z CYKLU ŚWIĘCI POLSCY 
/Czesław Szczotkowski/ 

Sw. Pięciu Braci Męczenników 

, , .. 1ą listopad. 
Sw. Benedykt, Sw. Jan, Sw. Izaak, św. Mateusz,· św. Krystyn 

Św. Benedykt. - Urodzony (970-975) w Benewencie we Wło
szech w rodzinie zamożnej. Wstąpił do opactwa benedyktynów, 
ale nie czując się tam dobrze za zezwoleniem opata udał się na 
górę Soracte, gdzie oddawał się życiu pustelniczemu. Nieba
wem przyłączył się do św. Romualda, zaprzyjaźnił się ze św. 
Brunonem z Kwerfurtu z którym mieszkał w jednej celi. Św. 
Brunon zapewne namówił go, aby udał się z nim do Polski, 
chciał mieć w nim pomocnika w pracy misyjnej. Kiedy św. 
Brunon przybył do Polski, już jako metropolita misyjny, św. 
Benedykt już nie żył. 
Św. Jan. Urodził się w 940 roku w Wenecji. Pochodził z 
możnego rodu. Razem z Benedyktem udali się do kraju Sło
wian, gdzie byli godnie przyjęci jako misjonarze. Zamieszkali 
w zacisznej pustelni. 
�w. Izaak i Św. Mateusz. - Byli rodzonymi braćmi Polakami. 
Sw. Brunon pisze o nich, że byli "z kraju i mowy słowiań
skiej" .  Izaak był starszy, silnie zbudowany. Pochodzili z moż
nego rodu, który już należał do wyznawców Chrystusa. Ich 
dwie siostry były mniszkami. Ich żarliwość religijną określa 
�w. Bruno jako godną św. Benedykta i św. Jana, ich mistrzów. 
Sw. Kryspin. - Był również Polakiem, chłopcem pochodzącym 
ze wsi. Prawdopodobnie sam się zgłosił do posługi Braciom, a 
być może wybrała go wieś z polecenia króla Bolesława Chro
brego. 
Wszyscy wspomniani mężowie byli związani ze sobą więzami 
przyjaźni i miłości Chrystusa. Św. Bruno nie podaje miejsco
wości gdzie osiedlili się pustelnicy. Większość historyków 
opowiada się za wsią Erem w okolicach Międzyrzecza. Miała 
tam powstać misja wśród pogańskich jeszcze Wieletów (Lutu
ków). Różnie jest podawana tragiczna śmierć pustelników. 
Jedna z wersji głosi, iż dnia 10 listopada 1003 roku pogańscy 
miejscowi chłopi napadli na pustelnię i wszystkich zakonników 
wymordowali, grabiąc co się dało, nawet naczynia i szaty litur
giczne. Po dokonaniu zbrodni, dla zatarcia śladów podpalili 
kościół i cele zakonników. Morderców złapano, a na miejsce 
tragedii przybył celem zapobieżania rebelii pogańskiej biskup 
Winger. Męczennikom urządzono uroczysty pogrzeb. 

Papież Jan XVIII zaliczył ich w poczet Świętych Mę
czenników. 

Doroczne wspomnienie Pięciu Braci Męczenników ob-
chodzone jest 13 listopada 

Jezu na Twoje skromne sługi 
Wznie.śli oszczepy zachłanni kaci 
Po to by w Polsce Cię sławiono 
Oddało życie Pięciu Braci. 

Teraz w milenium chrze§cijaństwa 
O większą wiarę Papież krzyczy 
Módlcie się o to do Najwyższego 
Patroni Polski Męczennicy. 

POTRZEBNE OD ZARAZ ! ! !  

W ostatnim numerze "KLAMRY" przeczytałem informację 
(z posiedzenia R.M.), że jednym z postulatów które zgłaszają 
radni był postulat naszej Radnej z Osiedla Pani Przewodniczą
cej Kołodziejczyk o wykonanie na ulicy Szkolnej tzw. "muld 
holenderskich". Z innych źródeł ( nie wiem czy miarodajnych) 
wiem, że już trzykrotnie była o tym mowa na posiedzeniach 
Rady. Jako mieszkaniec bloków popieram w całej rozciągłości 
ten postulat. Jest to sprawa pilna i konieczna. Zachowanie 
pewnych kierowców, tak jednośladów jak i samochodów, dla 
których ograniczenie prędkości na całym Osiedlu do 30 
km/godz nie istnieje, aż prosi lub prowokuje o takie wykona
nie. Dlaczego trwa to tak długo??? 

Proszę wziąść pod uwagę, że na Osiedlu (bloki) mieszka 
około 150 rodzin. Biorąc średnio jedno dziecko na rodzinę ma
my 150-ro dzieci w różnym wieku. Dodajmy do tego przycho
dzące do sklepów, idących do szkoły Zawodowej i mamy skalę 
zagrożeń. Aż dziwne, że do tej pory nie było poważniejszego 
wypadku. Ale czy potrzeba aż wypadku żeby podjąć kroki ku 
bezpieczeństwu tu mieszkających lub przybyłych? Nie można 
zapomnieć również o dorosłych, których tu też jest niemało. 
Dodam jeszcze, że dosyć często nocami słychać tylko piski 
opon i wycie motorów, aż człowiek z1ywa się na równe nogi. 
To zapewne kierowcy którzy jadą przy udziale 2-go "gazu" .  
Powie ktoś, że przecież jest policja. Owszem jest, ale jej zada
nia nie polegają tylko na pilnowaniu Osiedla. 

Jako drugi przykład na to, że przepisy sobie a kierowcy so
bie można podać ulicę Polną. Prawie codziennie śledzę postępy 
prac przy naprawie ulicy 1-go Maja. Będąc tam obserwuję, że 
pomimo znaków zakazu ruchu, na ulicy Polnej jest normalny 
ruch i to w obie strony. Dziwię się, że nikt tam nie chce "zara
biać" .  Mam na myśli Policję! ! !  To tak na marginesie, ale 
wydaje się, że coś by z tym fantem trzeba było zrobić, aby 
postawione znaki i bezkarne koło nich objazdy nie były jawną 
kpiną. 
Wracając natomiast na ulicę Szkolną apeluję do mądrości i da
lekowzroczności naszych radnych o podjęcie jednoznacznej 
decyzji o wykonaniu tych wspomnianych "muld", aby wymusić 
wreszcie na niesfornych respektowanie przepisów i norm 
współżycia. 
Rozumiem doskonale, że napewno są zadania tzw. prioryteto
we. Ale czy bezpieczeństwo, zdrowie i życie obywateli nie 
powinno być najwyższym priorytetem? 

/Roman Kozik/ 

W związku z likwidacją plantacji winorośli 
sprzedam krzewy owocujace 

odmiany Skarb-Pannonii. 
Miesiąc likwidacji i sadzenia - listopad. 

Adres domowy: 
32-440 SUŁKOWICE 

Osiedle Zielona bl.2/12 

Ogrodnictwo 
Romana Kozika 

32-440 SUŁKOWICE 
ul. Sportowa. 

J 
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Kalendarz imprez 
sekcji piłki ręcznej 
do 3 1  grudnia 1997r„ Godzina 

rozgrywek 

27.09.1 997r. li l iga AZS AWF Wrocław-Gościbia 
28.09.  1 997r. Młodziczki Beskid Nowy Sącz I -Gościbia l i  

Beskid Nowy Sącz I I -Gościbia I 
04. 1 0. 1 997r. l i  l iga Gościbia-Unia Knurów 
05. 1 0. 1 997r. młodziczki Gościbia I-MOSiR Bochnia 

Gościbia I I -JKS Jarosław 
1 1 . 1 0.1 997r. l i  l iga Jelfa Jelenia Góra-Goscibia 
1 2 . 1 0. 1 997r. młodziczki Gościbiaa I-Gościbia l i  
1 8. 1 0. 1 997r. l i  l iga Gościbia-AZS AWF Kraków 
1 9 . 1 0. 1 997 młodziczki PM Tarnów I -Gościbia l i  

P M  Tarnów-Gościbia I 
23. 1 0. 1 997r. jun .  młodsze Gościbia-JKS Jarosław 
25.1 0.1 997r. l i  l iga Beskid Nowy Sącz-Gościbia 
26. 1 0. 1 997r. młodziczki Gościbia I -Kusy l i  

Gościbia l i -Kusy I 
29 . 1 0. 1 997r. jun .  młodsze MOSiR Bochnia-Gościbia 
04. 1 1 . 1 997r. jun .  młodsze Gościbia-PM Tarnów 
08.1 1 . 1 997r. l i  l iga AZS AWF Katowice-Gościbia 
09. 1 1 . 1 997r. jun .  młodsze Turniej "N iepodległości" Kraków 
1 5. 1 1 . 1 997r. l i  l iga Gościbia-Ambit Kielce 
1 6. 1 1 . 1 997r. młodziczki Gościbia I -Beskid Nowy Sącz I 

Gościbia l i -Beskid l i  
1 9  . 1 1  . 1 997r. jun .  młodsze Gościbia-Cracovia 
22.1 1 . 1 997r. l i  l iga Otmęt Krapkowice-Gościbia 
23. 1 1 . 1 997r. młodziczki JKS Jarosław-Gościbia I 

MOSiR Bochnia-Gościbia 1 1  
27.1 1 . 1 997r. jun .  młodsze Beskid Nowy Sącz-Gościbia 
29 . 1 1 . 1 997r. l i  l iga Gościbia-Łysogóry Kielce 
30. 1 1 . 1 997r. młodziczki Gościbia I -Gościbia l i  
06.1 2.1 997r. li l iga Ruch Zdzieszowice-Gościbia 
07. 1 2 . 1 997r. młodziczki Gościbia I -PM Tarnów I 

Gościbia l i -PM Tarnów l i  
1 0- 14 . 1 2 . 97r. j un .  młodsze Turniej Makroregionów Gliwice 
1 3. 1 2. 1 997r. l i  l iga Gościbia-Dora Dzierżoniów 
1 4. 1 2 . 1 997r. młodziczki Kusy I -Gościbia I 

Kusy I I -Gościbia l i  
26-30 . 1 2 .97r. juniorki Budapeszt XI Gala Piłki Ręcznej 

Treningi sekcji odbywają się w hali OSKiR w na'>tępujących dniach i godzinach: 
wtorek, środa, czwartek, piątek w godzinach 15.30-17.00 (młodziczki); 
wtorek, środa, czwartek, piątek \V godzinach 17.00-18.30 (juniorki, II liga) . 

. · 

PIŁKA RĘCZNA: Bramki dla Gościbii zdobyły: Piątkowska 9, 

Rozpoczęły się rozgrywki O mistrzos- Gola 7, Bielecka 6, Moskal 3, Goryl i Profic 

two II ligi, w tym roku w 12-to zespoło- po l . 

Gospodynie miały przewagę niemal przez ca-wej grupie. 
Po wysokiej porażce w pierwszym 

spotkaniu z AZS AWF Wrocław (12:26) 
w drugim spotkaniu I rundy zespół Goś
cibii pokonał Unię Knurów 27:24 (14:9) 

ły mecz. Aż 7 celnych rzutów oddała zaled
wie 15-letnia Gola. Umiejętnie kierowała 
poczynaniami koleżanek Moskal. 
Pomeczowe wypowiedzi trenera Władysława 
Piątkowskiego zamieszczamy na stronie 8. 
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CO SŁYCHAC W KS "GOSCIBIA" 
Ciąg dalszy ze strony 7 

PIŁKA RĘCZNA. 
"Niech żyje Młodość !", "7 bramek. .. 15-latki" - tak zatytuło
wane art. ukazały się w codziennej prasie po zwycięstwie 
Gościbii nad U nią Knurów. Mecz rozegrano w Sułkowicach w 
sobotę 4.10 97r. Pomeczowe wypowiedzi trenera są optymis
tyczne co do dalszych spotkań rundy ligowej. Życząc zawod
niczkom samych zwycięstw pozwolimy sobie niektóre z nich 
zacytować: 
- " Grę moich zawodniczek muszę ocenić pozytywnie. dzisiaj 
nasze młode zawodniczki m.in. Jagoda Gola, Bożena Bartkie
wicz zagrały baardzo dobrze. W sytuacji, gdy przed sesonem 
odeszły z zespołu praawie wszystkie podstawowe zawodniczki, 
młodsze musiały je zastąpić. Czas pracuje na ich korzyść. 
Dzisiaj na przykład w końcówce na parkiecie pojawiła się 
nasza trzecia bramkarka - Ala Sikora - która debiutowała. 
Co prawda puściła trzy bramki, ale nic nie szkodzi. Wysokość 
wygranej nie jest istotna. Ważne, że te młode zawodniczki się 
ogrywają i zdobywają doświadczenie. Mam nadzieję, że to 
zwycięstwo podbuduje je psychicznie i z meczu na mecz będą 
grać coraz lepiej". 
- "  Mam w drużynie pięć 15-latek i cztery 16-latki. Jak na 
swój wiek grafy bardzo mądrze i rozsądnie. Potrzebują jeszcze 
jednak czasu, aby okrzepnąć, nabrać doświadczenia. Na po
czątku mzgrywek mamy trudnych rywali. W pierwszej kolejce 
gralismy we Wrocfawie, teraz jedziemy do Zielonej Góry. 
Tym bardziej się cieszę z sobotniego zwycięstwa, które pozwo
li dziewczynom uwierzyć w siebie ". 

KS Gościbia: 
Flejtuch, Bartkiewicz, Sikora - Moskal, Piątkowska, Braś, Bie
lecka, Goryl, Pochopień, Profic, Gola, Bagińska. 

AKTUALNA TABELA 

II LIGI 

1 .  Otmęt 2 4 66-33 
2. Jelfa 2 4 62-33 
3. Ambit 2 3 60-42 
4. Łysogóry 2 3 58-42 
5. AZS Wrocław 2 3 52-36 
6. AZS Katowice 2 3 54-49 
7. Gościbia 2 2 39-52 

8. Unia 2 1 46-49 
9. Beskid 2 1 40-49 

1 O. AZS Kraków 2 o 39-64 
1 1 . Ruch 2 o 34-63 
1 2. Dora 2 o 34-72 

PIŁKA NOŻNA: 
-W finałowym pojedynku ligi oldbojów Gościbia została po
konana przez krakowską Wisłę 2:4 (1: 2). 

Wydaje mi się, że część moich kolegów niepotrzebnie się 
cofnęła - twierdzi czołowy piłkarz Gościbi, Jan Stokłosa. -
Co prawda po stronie przeciwnej grały piłkarskie sławy i było 
czego się bać, ale bez przesady. Gdybyśmy prowadzili otwartą 
grę, to wynik mógł być inny. Chciałbym zaznaczyć ,  że graliś
my bez czterech podstawowych zawodników. Nie było stopera 
Bieli, forstopera Flisnika, zabrakło rów nież Bylicy i Kazimie
rza Profica . Myślę, że gdyby oni byli to Marek Kusto miałby 
spore kłopoty z przedarciem się pod nasze pole karne. 

GOŚCIBIA: 
Włoch - Łaski, J. Malina, W. Garbień, S. Profic - Frosztęga, 
Koźlak, Lisowski, Bargieł - Stokłosa, Z. Profic oraz Biega. 
WISŁA: 
Holocher - Motyka, Posiadło, Dzięgiel, Kowalik - Nawałka, 
Kościelny, Surowiec, Wróbel - Sarnat, Kusto oraz Kapka, 
Stolczyk i Zięcik 
-Zespót seniorów po spadku do V ligi powoli konsoliduje for
mę - drugie kolejne zwycięstwo 1:0 nad Proszowianką po 
bramce Latonia. 
-Juniorzy w czołówce ligi juniorów po zwycięstwie 5:1 nad 
Nadwiślanem: 

1 .  Clepardia 1 0  25 23-8 

2. Gościbia 9 23 29-7 

3. Wanda 1 0  21  23-9 
4.  Wisła 1 0  1 9  22- 1 5 
5. Płaszów 1 0  1 6  21 - 1 6 
6. Węgrzcanka 1 0  1 6  1 7- 1 9 
7. Górnik 9 1 2  1 3- 1 3 
8. Kabel 9 1 2  1 9-23 
9. Karpaty 9 1 1  1 4- 1 2  

1 0. Orzeł 1 0  1 1  1 4- 1 4 
1 1  . Śledziejów 1 0  1 1  1 3-25 
1 2 . Świt 1 0  1 0  1 8-26 
1 3 . Nadwiślan 1 0  9 9-26 
1 4. Podgórze 1 0  8 1 7- 1 9 
1 5. Garbarnia 1 0  6 1 3- 1 7  
1 6. Prokocim 1 0  6 1 4-27 

- Trampkarze młodsi bez porażki prowadzą w II lidze. 
- Tramkarze starsi odnieśli czwarte kolejne zwycięstwo i po
prawili swoje miejsce w tabeli. 

Od dnia 30 września, jak informujemy na stronie 12, za 
sprawy sportu oraz kultury jest odpowiedzialny w naszej ga
zecie, decyzją Komisji Oswiaty, Kultury, Sportu i Turystyki 
Pan mgr Władysław Piątkowski. Wyrażając szczere zado
wolenie z tego faktu zapraszamy do wspólpracy również 
Pana mgr inż. Jacka Bugajskiego. Sekcja Judo też przecież 
ma się czym zaprezentować przed lokalnym czytelnikiem. 

Z poważaniem 
Zbigniew Kołodziejczyk 
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DODATEK INFORMACYJNY R 
SZKOŁY PODSTAWOWEJ W SUŁKOWICACH N 
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WYDAWCA: SAMORZĄD UCZNIOWSKI 1 997 / 98 '97 

SKŁAD I ORGANIZACJA SAMORZĄDU 
*** 

ZARZĄD SAMORZĄDU: 
Kinga Wojciechowska SA (przewodnicząca) 

Piotr Śvv'ierczyński 6B (zastępca przewodniczącej) 
*** 

RADA NACZELNA: 
Paweł Boczkaja SB (sekretarz) 

Teresa Boczkaja (sekcja kulturalna) 
Katarzyna Latoń (redakcja "Adasia") 

Elżbieta Nędza SC (sekcja dekoracyjna) 
Ewelina Krzykawska SA (sekcja dekoracyjna) 

Mateusz Pitala 7B (sekcja gospodarcza) 
Maria Skorut 6D (redakcja "Adasia") 

Agnieszka Włoch 6E (sekcja kulturalna) 
*** 

ZGROMADZENIE OGÓLNE: 
Zarząd Samorządu Uczniowskiego 

Rada Naczelna S .U. 
Przewodniczący klas IV-VIII (zob. tabela) 

*** 

OPIEKUN S. U. 
mgr Piotr Twardosz 

*** 
POCZET SZTANDAROWY: 

Ewelina Krzykawska SA 
Elżbieta Nędza SC 
Paweł Boczkaja SB 
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PANORAMA KLAS 

Numer 
Wychowawca klasy 

Przewodniczący 
Klasy klasy 

l A  mgr Halina Wolska -
1B Renata Urbańczyk -
lC  Anna Kocur -
1D mgr Halina Gara -
1E Marta Kęsek -

2A mgr Elżbieta Bukowska Justyna Rusek 
2B mgr Edyta Matulska Monika Chorabik 
2C Krystyna Madejczyk Karolina Piechota 
2D mgr Dorota Twardosz -
3A Stanistawa Krupa Katarzyna Kozik 
3B mgr Józefa Dunaj Tomasz Rogowski 
3C Maria Bochnia Tomasz Zdybat 
3D mgr Danuta Kostowa[ Konrad Nędza 
3E mgr Agata Kopacz Justyna Biela 
4A mgr Kazimiera Flach! Anna Dyląg 
4B mgr Zofia Kurowska Magda B iela 
4C Anna Frosztęga Jan Morek 
4D Ewa Garbień Katarzyna Malina 
4E mgr Matgorzata Chrobak Michat 0bajtek 
5A Maria Garbień Krzysztof Świattoń 
SB mgr Jolanta Garbień Wojciech Moskata 
SC Halina Świerczyńska Andrzej Bochenek 
5D mgr Alicja Flis Justyna Sala 
SE mgr Piotr Twardosz Kamil Pitala 
6A mgr Wtadystawa Paw Aneta Moskal 
GB mgr Waldemar Wolski Jakub Świattoń 
GC mgr Danuta Dyląg Ewa Wójcik 
GD mgr Krystyna Krzykawska Justyna Latoń 
6E mgr Jan Sarzyński Bogustawa Gibas 
7A mgr Halina Repeć Katarzyna Czarny 
7B mgr Zofia Gurnularz Marzena Rusek 
7C mgr Zbigniew Syrek Magda Sala 
7D Danuta Żądto Krystyna Skorut 
8A mgr Anna Witek Magda Garbień 
8B mgr Stanistaw Witek Katarzyna Natanek 
8C mgr Danuta Dyląg Ewa Biela 
8D mgr Krystyna Krzykawska Krzysztof Ćwiertnia 

CZŁONKOWIE 
RADY PEDAGOGICZNEJ 

1997 /98 ( nie ujęci w tabeli) 

- mgr Bogumiła Blak: - mgr Marta Matera 
- Renata Boczkąja - mgr Zofia Godawska-Moskal 

mgr Halina Haja-Czernik - ks. dr Jan Nowak 
- mgr Edward Dunaj - Halina Obst 

mgr Ewa Frosztęga - mgr Stanisława Piątkowska 
- inż. Janina Górkiewicz - Jan Płoszczyca 
- mgr Zofia Jodłowska - Halina Przała 
- mgr Władysława Kołodziejczyk - mgr Marta Przęczek 
- mgr Andrzej Krzykawski - mgr Czesław Rzepka 
- mgr Bogumiła Kurek - Piotr Sroka 
- Józefa Kurowska - ks. Zbigniew Sitko 
- Teresa Ligęza - Maita Szybowska-Kapera 
- mgr Zbigniew Kapa - mgr Małgorzata Urbańczyk 

INFORMATOR PODRĘCZNY 

ADRES 
SZKOŁY 

Szkoła Podstawowa 
im. A. Mickiewicza w Sułkowicach 
ul. 1000-lecia 17 
32 - 440 Sułkowice 

TELEFON 

SZKOLNY 

273-20-46 (Szkoła - Sekretariat) 
273-20-15 (Szkoła - Rynek) 

DYREKCJA 
Dyrektor Szkoły - inż. Janina Górkiewicz 
V -ce Dyrektor - mgr Władysława Kołodziejczyk 
V-ce Dyrektor - mgr Zofia Godawska-Moskal 

PREZTIJIUM RADY RODZICÓW 

Anna Moskal 
Barbara Wojciechowska 
Teresa Garbień 
Aniela Niedźwiedź 
Alicja Bulda 

PEDAGOG SZKOLNY 

dyżury dla uczniów i rodziców: 

PSYCHOLOG SZKOLNY 

dyżur dla uczniów i rodziców: 

Wiesław Moroń 
Krzysztof Rogowski 
Janina Oliwa 
Halina Judasz 

mgr Marta Matera 

poniedziałek 830 
-10°0 

wtorek 1230-13°0 

mgr Maria Zdybał 

poniedziałek 8°0 -14 °0 

środa 8°0 
-12°0 

czwartek 8°0-14°0 

PIELĘGNIARKA SZKOLNA Anna Kapa 

codziennie 8°0 
-15°0 

dyżur dla uczniów i rodziców: 

BIBLIOTEKA GŁÓ\VNA 

ŚWIETLICA 
(opiekun -
Teresa Ligęza) 

czynna 8°0 -15°0 

(z wyjątkiem środy) 

czynna 8°0 - 1 1 15 

STOŁÓWKA czynna 1 1 15  
-1340 

Liczba uczniów w roku szk. 1 997 / 98 :  909 
Zespoły klasowe: 37 

Pracownicy administracji :  1 7  
Uczniowie korzystający ze stołówki: 180 

(w tym 54 bezpłatnie) 



- W ostatnim numerze apelowaliśmy do placówek oświatowych 
o współpracę przy redagowaniu pisma, odpowiedzieliście bar
dzo szybko. 
- Zamiar drukowania na łamach Klamry informatora szkolnego 
powstał w czerwcu, zaraz po wygraniu przeze mnie ogólnosz
kolnych wyborów do Samorządu. Ponieważ Rada Pedagogiczna 
nie wniosła sprzeciwu, Samorząd Uczniowski powołał szybko 
zespół redakcyjny, określił charakter i nazwę gazetki, przepro
wadził konkurs na projekt plastyczny strony tytułowej. 
Sens redagowania takiego pisma jest oczywisty. W 37 zespo
łach klasowych uczy się ponad 900 uczniów. W przekonaniu 
wielu rodziców szkota niczego tym dzieciom poza lekcjami nie 
oferuje. ,,Adaś" udowodni, że jest inaczej. Na bieżąco będzie
my informować o wszystkich wydarzeniach jakie mają miejsce 
w szkole. Już obecny numer cieszy liczbą ofert dla uczniów i 
stopniem zaangażowania grona nauczycielskiego. 
- W wyborach do Samorządu pokonał Pan kilkunastu znanych 
i doświadczonych pedagogów. Napawa to Pana dumą? 
- Niektórzy koledzy mi gratulowali, inni wspókzuli. Większoś
ci zapewne było wszystko jedno. Osobiście o wynik nie zabie
gałem, a ciążaru ewentualnych obowiązków też się nie 
obmviałem. Jest przecież czas dzieciństwa, jest czas µtlodości, 
jest czas dojrzałości, jest wreszcie czas starości, a pierwszym 
wnioskiem z tego stwierdzenia jest: spiesz się z życiem, wyko
rzystuj je jak najlepiej. Na twórczość, na pracę, na dawanie z 
siebie jak najwięcej, jak najintensywniej. 
- Jak w takim razie będzie wyglądał ten Samorząd Szkolny 
pod Pana kierownictwem? Czym będzie się różnił od poprzed
niego? 
- Wszystkim, a w szczególności zakresem dziatań i metodami 
pracy. Widać to doskonale po pierwszych 30 dniach „rządze
nia". Koordynowaliśmy Akcję Sprzątania Świata, nawiązaliśmy 
współpracę z Gminnym Ośrodkiem Kultury i Krakowskim 
Szkolnym Ośrodkiem Sportowym. Uruchomiliśmy zajęcia na 
pływalni w Radziszowie, zorganizowaliśmy ogólnoszkolną dys
kotekę, wycieczkę do krakowskiego kina oraz konkurs plas
tyczny z nagrodami. Budujemy sekcję szachową i patronujemy 
kółku informatycznemu. Rozpoczęliśmy wydawanie gazetki 
,,Adaś", przygotowujemy się do kolejnych imprez. 
Najważniejsze są jednak posunięcia strategiczne, dzięki którym 
Samorząd stanie się silną, dobrze zorganizowaną organizacją 
uczniowską, mającą realny wpływ na wydarzenia w szkole. W 
tym duchu trwają prace nad Konstytucją Szkolną, nowym Re
gulaminem Samorządu, przepisami o Szkolnym Rzeczniku 
Praw Ucznia. Przygotowujemy się wreszcie do wielkiej batalii 
o źródła finansowania Samorządu. 
- Świetnych pomysłów, inicjatyw, projektów, zapewnień byto 
wiele i w poprzednich latach. I co z nimi? Działań nie podję
to. Może nawet podjęto, tylko przyszła pierwsza trudność, 
trzecia, dziesiąta i skończyło się. 
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O sobie, swojej pracy i planach 
Samorządu Szkolnego opowiada: 

mgr PIOTR TWARDOSZ 
przedstawiciel Rady Pedagogicznej przy Samorządzie Uczniowskim 

- No cóż. Działanie nie jest cnotą demokratyczną. Jedni mogą 
więcej, inni mniej. Na ogół jesteśmy jak mimozy. Obrażamy 
się na świat, że się na nas nie poznaje, na ludzi, że nam kłody 
pod nogi kładą. Jesteśmy jak słoma, która wybucha płomieniem 
i gaśnie. Jesteśmy leniwi i po prostu nam się nie chce pokony
wać nowych trudności. 
- Nie wątpię, że Panu się chce. Tylko jak długo? 
- Ktoś kiedyś powiedział: ,,Wielkość twoja to praca twoja. Bo 
ileś dostał talentów, toś dostał. To ani twoja zasługa, ani zdo
bycz. Dar. Od tej strony jesteś nieporównywalny. Ale reszta, ta 
cała reszta, to praca twoja. Mądra, twórcza, precyzyjna, inten
sywna, dobrze zorganizowana. Z przerwami na oddech - na 
odpoczynek i świętowanie. Ale wciąż praca". Wynika z tych 
słów, że miarą człowieczeństwa jest wielkość troski o drugiego 
człowieka. Czym większe nasze zaangażowanie w ludzkie spra
wy - tym więksi jesteśmy sami. 
- Jeszcze trochę, a powiedzą, że albo jest Pan pazerny na pie
niądze, albo że chce zrobić karierę, zająć kierownicze stano
wisko, albo udowodnić, że jest lepszy, a przynajmniej nie 
całkiem normalny, albo dziwak. 
- Nie narzekajmy. Nigdy nie było łatwych czasów dla tych, 
którzy chcą żyć uczciwie. Jeśli chcesz żeby ci się dobrze po
wodziło, to najlepiej nie pytać się o nic swojego sumienia, ale 
potakiwać jak wszyscy, śmiać się jaki wszyscy, oburzać się jak 
wszyscy, przeklinać jak wszyscy. Robić to co wszyscy - wszys
cy, którzy wiedzą jak żyć bezpiecznie i wygodnie. Ja tak nie 
potrafię. Chociaż przychodzi często znosić rozczarowanie i 
zniechęcenie to wiem, że konsekwentne postępowanie stanowi 
wielką moc przekonującą. Ludzie mogą zwalczać nasze rozu
mowanie, mogą przeciwstawiać się naszemu wezwaniu, ale 
życie wypełnione ofiarną pracą jest argumentem, któremu nie 
są w stanie zaprzeczyć. Ku pokrzepieniu serca zawsze się znaj
dzie jakiś Krzysiu lub jakaś Justyna, która zachwyci się tą 
pracą. Ale to już tylko na pociechę, żeby się nie załamać. 
- O czym marzy wobec tego opiekun Samorządu Szkolnego? 
- Chciałbym to i owo. Na przykład mam nadzieję, że mimo 
wielu obowiązków znajdę dostatecznie dużo czasu dla swoich 
Petersów (SE) i staną się mądrymi, samodzielnymi, dobrymi 
ludźmi. 
- A czego Panu i,yczyć na przyszłość? Wytrwałości? 
- Odpowiem słowami ks. Malińskiego: Tylko jednego - żebym 
był wierny. Żebym nie odszedł. Żebym nie zdradził ani na mo
ment. Ani na jedno drgnienie serca. Ani na jedno wahanie się 
umysłu. Żebym został wierny - dobry sprawiedliwości, uczci
wości, prawości. Im ciężej wytrwać, im więcej pokus. Poprzez 
cierpienia, upokorzenia, odrzucenie i wyśmianie. Poprzez drob
ne radości, radość wewnętrzną, spokój sumienia. Abym został 
wierny,, . 

/Redakcja/ 
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AKCJA SPRZĄTANIA ŚWIATA 
( 12-20 wrzesień) 

Historia "Clean up the world" 

Ian Kiernan - z zawodu specjalista renowacji zabytków architektury, 
z zamitowania żeglarz. Brał udział w wielu międzynarodowych rega
tach, a na przełomie lat 1 986/87 zrealizował swoje marzenie, płynąc 
samotnie dookoła świata. Pokonał wówczas 27000 mil morskich w 
czasie 156 dni, ustanawiając rekord Ausrtalii. Podczas tych właśnie re
gat Ian przakonał się, jak bardzo są zanieczyszczone morza i oceany. 
Po powrocie do Australii z pomocą przyjaciół zorganizował akcję 
sprzątania Zatoki Sydney. W niedzielę 8 stycznia 1989 r. 40.000 ochot
ników sprzątało brzegi i plaże zatoki. Zebrano ponad 5.000 ton odpa
dów. Sukces akcji przeszedł najśmielsze oczekiwania, a autor 
pomysłu Ian Kiernan, powołał organizację „Sprzątanie Australii", która 
koordynuje akcje odbywające się systematycznie od 9 lat. 

Dziaialność Iana zyskala uznanie na całym świecie. Posypały się na
grody i wyróżnienia. Rząd Australii przyznał Kiernanowi wysokie 
odznaczenie państwowe „Order Australii", a UNEP (Program Ochrony 
Środowiska ONZ) wyróżnił go najwyższą nagrodą za pracę na rzecz 
środowiska lokalnego i światowego. Ian posiada wiele zaszczytnych ty
tułów, m.in. ,,Popularyzatora Roku" (1991 )  i Australijczyka Roku 
(1 994). 

Rozpowszechniona na forum międzynarodowym przez Kiemana idea 
sprzątania zyskała poparcie UNEP i w roku 1 993 powstała organizacja 
,,Clean up the world". Na j(':j czele stanął Ian Kieman, który dwukrot
nie odwiedził Polskę na zaproszenie Fundacji „Nasza Ziemia". 

Sprzątanie Sulkowie. 

Pierwsza międzynarodowa akcja „Sprzątanie Świata" odbyło się w 
1993 r., w Polsce w 1994. W tegorocznym „Clean up the world" wzię
ta udział również nasza Szkoła Podstawowa. Idea sprzątania była 
bardzo prosta. Polegała na tym, że grupy uczniów z wychowawcami 
oczyszczały teren ze śmieci i odpadów. Wybieraliśmy takie miejsca, w 
których zwykle licznie gromadzą się mieszkańcy Sułkowic, jak np. 
drogi publiczne, stadion, brzegi rzek, także obszary leśne. I nie chodzi
ło, jak chcą niektórzy, o przenoszenie śmieci z miejsca na miejsce. 
Pracując ofiarnie manifestowaliśmy przeciwko bezmyślności, krótkow
zroczności i pazerności, które stanowią śmiertelne zagrożenie dla 
naszego globu. 

RAPORT: 
Ogółem w akcji wzięło udział 18 z 37 klas (450 uczniów i wycho

wawców). Zebrano ok. 1 50 worków. Akcję poparły władze lokalne 
oraz Urząd Gospodarki Komunalnej. Pierwsi zapewnili potrzebną ilość 
worków na śmieci i rękawice, drudzy dopilnowali wywozu odpadów 
po akcji. 

Które klasy sprzątały? 
4C,E; 5A,B,C,E; 6A,B,C,D; 7 A,B,C,D; 8A,B,C,D. 

NOWI NAUCZYCIELE W S.P. 

l .  mgr Chrobak Małgorzata - niepełny etat, polonistka, 
wychowawczyni kl.4E; 
2. Frosztęga Anna - polonistka, wychowaawczyni kl. 4C; 
3 .  Kocur Anna - nauczanie początkowe, wychowawczyni kl. l C; 
4. mgr Urbańczyk Małgorzata niepełny etat, germanista. 

WRZEŚNIOWE WYCIECZKI 

4 IX 3D (piesza) 
16IX - 8A, 8D ( Niepołomice) 
1 7  IX - 2A, 2D, 6A (piesza) 
1 8  IX - 2B, 2C, 3C (piesza) 
23 IX - ogólnoszkolna (Kraków) 

KONKURS PLASTYCZNY ''ADAŚ" 
( 1 9  wrzesie11) 

W związkn z postanowieniem Rady Naczelnej Samorządu Szkolnego 
z dn. 9.09.97 r. o redagowaniu na lamach Gazety Gminnej „Klamra" 
dodatku informacyjnego szkoły pod nazwą „ADAŚ", zarządzono kon
kurs otwarty na projekt plastyczny tytułowego Adasia. 6-osobowe jury 
pod przewodnictwem nauczyciela plastyki p .  Ewy Garbień oceniło 23 
prace nadesłane przez uczniów 8 klas i przyznało nagrody: 

I miejsce - Gabrysia Moskal SD 
II miejsce - Sławomir Biela 8D 
III miejsce - Kamila Nędza SE 

Nagrody rzeczowe i dyplomy ufundował z własnych środków Samo
rząd. 

ZAJĘCIA NA BASENIE 
W RADZISZOWIE 

( od 1 6  września) 

Dzięki operatywności nowego Samorządu udało się naszej szkole na
wiązać współpracę z Ośrodkiem Sanatoryjnym w Radziszowie i mog
liśmy już we wrześniu przedstawić konkretną ofertę. W związku z 
licznymi wciąż zapytaniami przypominamy i informujemy: 

Od 1 6  września do 2 grudnia odbywaać będzie zajęcia na pływalni 
grupa 15 uczniów klas III-VIII. Wyjazdy w każdy wtorek w godzinach 
popołudniowych. W chwili obecnej nie mamy żadnego wpływu na ter
min zajęć. Wykluczone jest również powiększenie grupy, a to ze 
względu na warunki, bezpieczeństwo oraz efektywność zajęć, w któ
rych programie znajdujemy naukę pływania oraz ćwiczenia rehabilita
cyjne. Koszt 1 lekcji wynosi 5,50 zł. Chcielibyśmy kontynuować 
współpracę z Radziszowem, a w szczególności wzbogacić ofertę o 
specjalistyczne badania lekarskie oraz korekcyjne ćwiczenia w salach 
Ośrodka. O tego typu zajęcia zabiegamy także w Krakowskim Szkol
nym Ośrodku Sportowym. O rezultatach w następnym numerze. 
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POLICJA O TRZEGA 

Jak skutecznie zabezpieczyć się 
przed włamaniem? 
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Wiele osób wychodzi z założenia, iż nie ma systemów an
tywłamaniowych i alarmów gwarantujących w 100% zabezpie
czenie mienia przed złodziejem, a co stworzył jeden człowiek 
- inny może poznać i spowodować, że zastosowany system nie 
zdaje egzaminu. Jednak z praktyki policyjnej wynika, że obiek
ty zabezpieczone wysokiej klasy systemem antywłamaniowym 
instalowanym przez wyspecjalizowane firmy, wykonujące kom
pleksowe usługi w zakresie ochrony mienia, bardzo rzadko 
bywają przedmiotem zainteresowania przestępców. 

Z takimi spostrzeżeniami zgadzają się ubezpieczyciele, 
udzielając osobom, które wyposażyły swoje obiekty w profes
jonalne, atestowane systemy antywłamaniowe (szczególnie w 
systemie całodobowego monitoringu obiektów przed włama
niem i napadem),  czy alarmowe zniżki nawet do 60% składki 
ubezpieczeniowej. 

Aby zabezpieczyć swoje mienie przed kradzieżą i włama
niem można zastosować również kilka niezależnie działających 
od siebie systemów co dodatkowo utrudni bądź też uniemożli
wi przestępcom dostanie się do obiektu. 

Decydując się na zainstalowanie systemu alarmowego 
lub antywłamaniowego: 
- nie korzystaj z firm, które nie gwarantują dobrej jakości us
ług a montowane przez nich urządzenia nie posiadają stosow
nych atestów wystawionych przez uprawnione instytucje (np. 
Centralne Laboratorium Kryminalistyczne KGP, Instytut Me
chaniki Precyzyjnej, itp.). Decydując się na systemy tanie 
musisz pogodzić się z ich większą zawodnością 

wybierz firmę, która instaluje systemy ochronne gwarantujące 
zniżki w składce ubezpieczeniowej, 
- wybierz firmę, która oferuje poza montażem profesjonalnych 
atestowanych systemów alarmowych czy antywłamaniowych 
całodobowe monitorowanie tak zabezpieczonych obiektów. 

Zabezpieczenie mieszkań: 
Nie ułatwiaj pracy włamywaczowi, bowiem jak wynika z 

doświadczeń w wielu przypadkach ludzie nieświadomie przy
czyniają się do przestępstw. Instalują systemy alarmowe, stosu
ją szereg innych zabezpieczeń, by w końcu zapomnieć o ich 
włączeniu czy też zamknięciu drzwi lub okien. Znane są przy
padki, gdy takie beztroskie podejście do problemu bezpieczeń
stwa mienia domowego kończyło się ogołoceniem pozornie 
dobrze zabezpieczonego domu z cennych przedmiotów w cza
sie kilkunastominutowej nieobecności domowników. 

Przestępcy, którzy przeważnie przez dłuższy okres czasu 
obserwują potencjalne ofimy, zazwyczaj skrzętnie wykorzystują 
tak sprzyjające ich działaniu okoliczności. 

Jak można się zabezpieczyć: 
- jeśli jesteś właścicielem domku jednorodzinnego, postaraj 

się o solidne ogrodzenie i dobrze oświetl obszar swojej posesji, 

- zainstaluj w mieszkaniu lub domku profesjonalny system an
tywłamaniowy, a także domofon (bramofon) lub mając odpo
wiednie zasoby finansowe - videofon, 
- zamontuj drzwi przeciwwłamaniowe, a jeśli jesteś właścicie
lem firmy zastosuj ponadto mechaniczne systemy Głów·ny 
Klucz lub Centralny Zamek, które uniemożliwią osobom niepo
wołanym dotarcie do pomieszczeń szczególnie chronionych, 
- zamontuj zamki patentowe w oknach oraz drzwiach balkono
wych, 
- w pomieszczeniach położonych na parterze zamiast krat w 
oknach i drzwiach, które ułatwiają dostanie się po nich na 
wyższe piętra, zainstaluj rolety bądź też folie przeciwwłama
niowe, 
- jeśli masz zamiar przechowywać w domu dużą ilość pienię
dzy - zakup i zamontuj na stałe szafę pancerną lub sejf -
zastanów się jednak czy nie będzie bezpieczniej przechowywać 
pieniędzy w banku, 
- zachowaj w taj emnicy i nie ujawniaj szczegółów zabezpiecze
nia swojego domku - chroń takie informacje przed dziećmi 
(łatwo od nich uzyskać takie informacje) . 

Należy również pamiętać o tym aby: 
- wychodząc z domu nie zostawiać śladów wskazujących na 
nieobecność domowników np. korespondencja w skrzynce 
pocztowej, okna zasłonięte w ciągu dnia, itp; 
- przed wyjściem z domu pamiętaj o zamknięciu drzwi i okien 
oraz włączeniu systemu alarmowego; 
- nigdy nie zostawiaj klucza pod wycieraczką bądź też w in
nym miejscu łatwo dostępnym dla obcych; 
- rówmez dziecku idącemu do szkoły lub bawiącemu się na 
podwórku nigdy nie wieszaj kluczy na szyi, ponieważ łatwo 
mogą one znaleźć się w rękach przestępcy, może to również 
zagrozić bezpieczeństwu dziecka; 
- zapewnij sobie pomoc sąsiadów w chwili gdy zostawiasz 
,,pusty" dom, poproś, aby zwrócili uwagę czy ktoś nie wykazu
je nim zainteresowania. 

Bardzo ważną rzeczą jest, aby właściciele danego mienia 
znali jego cechy identyfikacyjne (nr fabryczny, model, markę, 
itp.). Często bowiem zdarza się, że Policja w wyniku czynności 
odzyskuje wiele wartościowych przedmiotów, lecz z uwagi na 
to, że ich właściciele nie odnotowali ich numerów - nie ma 
możliwości ustalić właściciela tego przedmiotu ani też wyko
rzystać go jako materiał dowodowy w sprawie. 

Należy odpisać numery identyfikacyjne, a w szczególności 
numer fabryczny danego sprzętu, a jeżeli go nie posiada, moż
na go oznakować nadając mu własny numer, co bądzie jednoz
nacznie stwierdzało własność i identyfikowało dany sprzęt. 

Ciąg dalszy na st,: 10 



o KLAMRA 5/63 
POLICJA OSTRZEGA cd. ze str.9 

Zabezpieczenie samochodów 
i innych pojazdów 

Samochód jest jedną z najcenniejszych rzeczy j akie posia
dasz. Statystyki przestępstw potwierdzają niepokojące rozmiary 
j akie przybierają kradzieże poj azdów i kradzieże z nich róż
nych przedmiotów. Wprawdzie znaczny procent skradzionych 
poj azdów j est odzyskiwany przez Policję, lecz w każdym przy
padku kradzież taka jest przyczyną głębokiej frustracji właści
ciela samochodu. Można tego uniknąć lub w znacznym stopniu 
ograniczyć. 

Duża część samochodów j est kradziona przez złodziei pro
fesj onalistów, lecz zdarzają się również inne przypadki. Jeśli 
podejmiesz odpowiednie czynności zabezpieczające w grani
cach zdrowego rozsądku - zmniejszy to ryzyko kradzieży. 
Firmy ubezpieczeniowe premiują założenie alarmu czy też blo
kady skrzyni biegów zniżkami w składce ubezpieczeniowej . 
Ważną rzeczą jest, aby zastanowić się nad dodatkowym ozna
kowaniem pojazdu. 

Jakich zasad należy przestrzegać, aby podnieść bezpieczeń
stwo pojazdu: 
- nie zostawiaj bagażu i innych przedmiotów w pojeździe w 
widocznym miejscu - zabieraj je  ze sobą bądź też zamykaj w 
bagażniku; 

zamykaj drzwi za każdym razem, gdy opuszczasz samochód; 
- za pośrednictwem odpowiednich firm oznakuj w specjalny 
sposób wszystkie szklane (i nie tylko) części swojego samo
chodu; 

- klucze zabieraj ze sobą, nawet gdy samochód stoi w garażu; 
- zainstaluj alarm i blokadę. Alarm włączaj , gdy opuszczasz 
pojazd (choćby na chwilę); 
- kupując radioodtwarzacz samochodowy wybierz taki, który 

możesz wyjąć i zabrać ze sobą; 
- przyglądaj się uważnie nieznajomym, interesuj ącym się 
Twoim samochodem lub samochodem sąsiadów. Jest bardziej 
prawdopodobne, że myślą o kradzieży niż, że go podziwiają; 
- specjalne śróby do kół, dostępne na rynku, są rozsądnym za
bezpieczeniem przed ich kradzieżą; 
- nigdy nie zostawiaj żadnych dokumentów w pojeździe, a w 
szczególności dowodu rej estracyjnego i innych dot. poj azdu; 
- bardzo ważne j est miej sce parkowania - bezpieczny jest włas
ny garaż dodatkowo zabezpieczony. Jeśli go nie masz, należy 
starannie wybrać miejsce parkowania. Dobrym jest parking 
strzeżony całodobowo, lecz jeżeli nie masz takiej możliwości 
wybierz miej sce ruchliwe i dobrze oświetlone. Złodziej e nie 
chcą ryzykować; 
- j eżeli parkujesz na parkingu osiedlowym - poproś sąsiadów o 
dozór z ich strony; 
- o każdym spostrzeżeniu dotyczącym przebywania osób w 
pobliżu parkowanych poj azdów, które zachowuj ą  się w sposób 
podejrzany - informuj Policję; 
- wykaż zainteresowanie również pojazdem sąsiada - on od
wzajemni się w razie, gdy Twój poj azd będzie zagrożony. 

opracowano 
w Zespole ds P,ewencji Kryminalnej 

KRP w My.ślenicach 

- NOWE PRAWO O RUCHU DROGOWYM -
od 01 stycznia 1998 rok 

Ustawodawca w nowym Prawie o Ruchu Drogowym pla
nuje wprowadzić nowości: 
- Pojazd wyrejestrowany z powodu zniszczenia (kasacj i) nie 
podlega powtórnej rejestracji. 
- Badania techniczne przeprowadza się na terenie województwa 
w którym pojazd jest zarejestrowany. 
- Zabrania się rejestracji poj azdu złożonego poza wytwórnią, z 
wyjątkiem pojazdu marki "SAM" (przyczepki). 

Karty rowerowe lub motorowerowe wydaje dyrektor szkoły 
podstawowej lub ponadpodstawowej .  
- Organem do rejestracji pojazdów i wydawania praw jazdy bę
dzie Urząd Rejonowy w Myślenicach. 
- Producent lub importer nowych pojazdów będzie obowiazany 
wydać kartę pojazdu dla każdego pojazdu samochodowego. 

Karta pojazdu będzie przekazywana właścicielowi pojazdu. 
Kartę poj azdu dla pojazdu sprowadzonego z zagranicy wydaje 
właściwy w sprawach rej estracji kierownik Urzędu Rejonowego 
administracj i ogólnej przy pierwszej rej estracji na terytorium 
RP. 
W przypadku przeniesienia na inną osobę własności pojazdu 
zarejestrowanego dotychczasowy właściciel przekazuje nowe
mu - dowód rej estracyjny i kartę pojazdu, jeżeli była wydana. 
- Na przełomie 1998 roku Minister spraw Wewnętrznych i Ad
ministracji oraz Obrony Narodowej określi w drodze rozporzą
dzenia wzory dowodu rejestracyjnego, tablic rejestracyjnych, a 
także wzory dokumentów stwierdzających uprawnienia do kie
rowania poj azdami. 

Il.Cl 

KOMUNIKAT 
Woj . Przychodnia Przeciwgruźlicza i Chorób Płuc 

w Krakowie zawiadamia mieszkańców Gminy Sułkowice, 
że w dniach 14 - 29 października 1997 rok 

w godzinach od 9.00 do 14.00 
odbędą się badania rentgenowskie. 

Badania te wykonywane będą w ambulansie rengenowskim, 
który zainstalowany będzie obok Remizy Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Sułkowicach. 

Badaniu powinna się poddać każda osoba powyżej 18-tego 
roku życia. Ze względu na ograniczone środki finansowe Przy
chodnia nie będzie wysyłać imiennych wezwań. 
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CYKL PRZERYWANY . . . .  
" Samowyleczenia - czyli medycyna niekonwencjonalna " 

( z anim udasz się do lekarza) 
?999999999999999999999999999999999999999999999999991 

Celem publikacji niniejszego cyklu, przygoto
wywanego we współpracy z ( XX - tak oznaczamy, 
aby nie być posądzonym o kryptoreklamę J jest 
uświadomienie Czytelnikowi, że możliwe są róż

norakie metody leczenia. Nie zawsze połykane 
''garściami' tabletki przynoszą ulgę. Bardzo częs

to skutek jest odwrotny. Bardzo często działa 
autosugestia. Jeżeli cykl, którego celem jest rów
nież propagowanie profilaktyki znajdzie zaintere
sowanie u odbiorców będziemy go publikować. 
Decyzja należy do Czytelnika. 

Odcinek I 
* * * * * 

Pojęcie medycyny niekonwencjonalnej wzbudza w 
przeciętnym odbiorcy różnorakie odczucia. Powątpie
wanie , kpinę, podejrzenia o szarlataństwo, a niejed
nokrotnie wątpliwości co do zdrowia umysłowego 
osoby propagującej te metody leczenia. Znamienne 
jest, że czym większym jest ktoś ignorantem w tym 
temacie , tym na bardziej dowcipne, jego zdaniem, 
wysila się żarty. Tymczasem metody te są znane i do
ceniane na całym świecie . Świadczą o tym liczne 
publikacje oraz wypowiedzi sław medycznych. 
Wypowiedzi łączy jedna wspólna teoria - każdy chory, 
właściwie pokierowany, jest w stanie wyzwolić w so
bie potężną moc uzdrowienia. Np. dr Bernie S. Siegel 
w książce pt. "Miłość, medecyna i cuda" , o której in
ny lekarz dr Carl Simonton powiedział, że jest ona i 
będzie błogosławieństwem dla ludzkości, posługując 
się interpretacją snów pacjentów próbuje tym sposo
bem uruchomić w chorych, blokowany zwykle przez 
psychikę, mechanizm samowyleczenia. Będąc absol
wenten dwóch uczelni medycznych: Colgale Universi
ty i Cornell University, gdzie wybrał specjalizację 
chirurgiczną prowadził wieloletnią praktykę w dzie
dzinie medycyny niekonwencjonalnej . Cytat z w/w 
książki "< . . .  > Bardzo nas mylą takie określenia jak 
"spontaniczna remisja" albo "cud" , gdyż zakładają, że 
pacjent musi mieć szczęście żeby się wyleczyć, a tak 
naprawdę to uzdrowienia są wynikiem ciężkiej pracy. 
To nie jest działanie Boga. Pamiętajcie, że cud jaki 
się zdarzy w jednym pokoleniu, w następnym może 
być naukowym faktem. Nie zamykajcie oczu na dzia
łania albo zjawiska które nie zawsze są wymierne. 
Zdarzają się one dzięki wewnętrznej energii jaka jest 
udziałem nas wszystkich. < . . .  > Większość z nas musi 
żyć w ustawicznej , systematycznej dwuistości. Twoje 
zdrowie musi ucierpieć , jeśli dzień po dniu mówisz 
coś przeciwnego niż czujesz, jeśli czynisz coś czego 

nie lubisz i cieszysz się (sztucznie) tym co jest powo
dem twego nieszczęścia. Jeśli, jednym słowem, jesteś 
"na zewnątrz" inny (bo tak wypada) niż w rzeczywis
tości. Nasz system nerwowy nie jest fikcją. Jest częś
cią naszego fizycznego ciała i jest specyficzny dla 
danej osobowości .< . . .  > Możemy wpływać na ciało 
wpływając na stan naszych uczuć. Jeśli poddajemy 
się rozpaczy ciało otrzymuje przekaz "umrzeć". Jeśli 
radzimy sobie z naszym bólem i szukamy rozwiąza
nia, wtedy przekaz brzmi "życie" i uaktywniony sys
tem odpornościowy działa. System odpornościowy, 
wbrew powszechnym poglądom, jest więc kontrolo
wany przez mózg. Pośrednio przez hormony w krwio
obiegu, bądź bezpośrednio przez nerwy i 
neuromediatory. Pokrywa się to z teorią "nadzoru" 
nad badaniami komórki rakowej . Wynika z niej , że 
wszystko co wytrąca z równowagi kontrolę mózgu 
nad systemem odpornościowym sprzyja wzrostowi 
złośliwych komórek.< . . .  >" 

W tzw. filozofii "healerów", zajmającej się również 
leczeniem niekonwencjonalnym, podstawą jest znale
zienie równowagi pomiędzy stanem umysłu i stanem 
ciała. Te obie części są jednością i powinny być ut
rzym}'\vane bezwzględnie w harmonii. Wg. ( XX ) 
wyleczyć można każdą chorobę, ale nie u każdego 
chorego. Specyfika indywidualności odgrywa tu istot
ną rolę. Człowiek nie jest jedynie fizycznym ciałem, 
jest energią. Niezliczoną ilością pól energetycznych, 
które przenikają materię jego ciała. W wyniku tego 
przenikania, tworzy się ta niepowtarzalna indywidu
alna iskra życia, którą możemy nazwać osobowością 
lub "duchem". Ingerencja zewnętrzna w indywidual
ną energię pól energetycznych istoty ludzkiej może 
powodować różnoraki skutek. Zwykle ujemny, co od
bieramy jako złe samopoczucie lub wręcz objawy 
chorobowe. Wg specjalistów około 80% ludzkich 
problemów to . . .  (lecz jest to już temat do następnego 
odcinka) . 

W oparciu o otrzymane materiały opracował 
Zbigniew Kołodziejczyk 
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Pismo I Odpowiedź na I pismo: 
Uprzejmie informuję członków Komisji Oświaty, Kultury, 

Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Sułkowicach, że dlatego Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki 
Rady Miejskiej w Sułkowicach przedstawiciel Komisji nie był zawiadamiany o posiedzeniach 

Redaktor Naczelny Gazety II KLAMRA" zespołu redakcyjnego Gazety KLAMRA, gdyż do dnia 30 
września, jak w/zamieszcwne pismo jednoznacznie stwierdza, 

pan Zbigniew Kołodziejczyk takiego przedstawiciela Komisja nie desygnowała - zgodnie z 

Członkowie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki 
Rady Miejskiej w Sułkowicach proszą o pisemne wyjaśnie
nie dlaczego przedstawiciel Komisji nie był zawiadamiany o 
posiedzeniach zespołu redakcyjnego Gazety Klamra w mie-
siącach lipiec-wrzesień, mimo iż Statut Gazety wyraźnie to 
nakazuje. 

Jednocześnie informujemy, że decyzją Komisji z dnia 30 
września 1997 r. od 1 października b.r. Komisję w pracach 
zespołu redakcyjnego gazety reprezentować będzie pan mgr 
Władysław Piątkowski. 

Pismo II 

List otwarty ..... 

Przewodnicząca Komisji 
mgr inż. Aleksandra Korpal 

do Redaktora Naczelnego Gazety Klamra 

Odpowiadając w imieniu Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 
i Turystyki Rady Miejskiej w Sułkowicach na "List otwarty" 
pana Zbigniewa Kołodziejczyka zamieszczony w nr 5/63 
Gazety KLAMRA - a skierowany do Komisji - pragnę zadać 
Autorowi dwa pytania: 

1 .  Na jakiej podstawie obraża Pan członków Komisji i ich 
pracę skoro na żadnym z posiedzeń nie był Pan obecny? 

2. Dlaczego, mimo wyraźnego zapisu w statucie Gazety 
KLAMRA, nie zawiadomił Pan przedstawiciela Komisji o 
posiedzeniach zespołu redakcyjnego? Czy dlatego aby nie 
poznać prawdy? 

Wierzę, że powyższe pytania wystarczą rozsądnemu czytel
nikmvi za odpowiedź na stawiane Komisji Oświaty, Kultury, 
Sportu i Turystyki zarzuty. 

Jednocześnie pragnę zapewnić, że każdy Mieszkaniec naszej 
Gminy, który wyrazi chęć udziału w posiedzeniach Komisji 
- zostanie na takowe zaproszony. 

Z poważaniem 

Przewodnicząca Komisji 
Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki 

mgr inż Aleksandra Korpal 

nakazem uchwalonego w lipcu br. przez Radę Miejską w Suł
kowicach Statutu Gazety. 
Komisja (jako całość) dokonała tego dopiem dnia 30 wrześ
nia i od tego też dnia, w oparciu o przepisy prawne przedsta
wiciel będzie informowany o spotkaniach celem włączenia się 
(czynnie) w redagowanie Gazety. 

Z poważaniem 
Zbigniew Kołodziejczyk 

Odpowiedź na II pismo: 
Jak wynika z zamieszczonego tekstu, w imieniu Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Sułko
wicach, w skład której wchodzą jako członkowie; Frosztęga 
Zofia, Piegza Barbara, Piątkowska Stanisława, Bielecki Ma
rek, Gumularz Adam, Lijewski Marek, Piątkowski "Władysław, 
Regucki Dariusz i Żarski Ignacy, odpowiada przewodnicząca 
- Korpal Aleksandra. Odpowiada, nie udzielając jednak od
powiedzi. Zapytanie bowiem brzmiało jednoznacznie: (cyt.) 
"<. .. > proszę uprzejmie o informację o swojej działalności 
oraz o zamierzeniach związanych z uzdrowieniem bądź odbu
dowaniem sytuacji w "Kulturze " w Gminie Sułkowice ". Jak 
się okazuje pytanie było zbyt trudne lecz liczyłem, że Komisja 
"stanie na wysokości zadania ". Forma udzielonej odpowie
dzi, a raczej jej brak jedynie Komisję dyskwalifikuje. Co do 
zamieszczonych, prowokacyjnych pytań mogę jedynie wyrazić 
zdziwienie ich naiwnością. 
Ad 1) Jeżeli członkowie Komisji czują się obrażeni zadanym 
pytaniem jw. to pomylili adresata. Jeżeli bowiem już Ich ktoś 
obraził to jedynie ustawodawca Prawa Prasowego, iż przewi
dział taką konieczność i tam należy kierować swoje uwagi! 
/(Cyt.Prawa Prasowego) 
Art. 4. 1. Organy państwowe, przedsiębiorstwa państwowe i 
inne państwowe jednostki organizacyjne, a w zakresie dzia
łalności społeczno-gospodarczej również organizacje spół
dzielcze i osoby prowadzące działalność gospodarczą na 
własny rachunek są obowiązane do udzielania prasie infor
macji o swojej działalności. 
Art. 4. 2. Odmowa udzielania informacji może nastąpić jedy
nie ze względu na ochronę tajemnicy państwowej i służbowej 
oraz innej tajemnicy chronionej ustawą. 
Art. 4. 5. Przepisy stosuje się odpowiednio do związków za
wodowych, organizacji samorządowych i innych o,ganizacji 
społecznych w zakresie zleconych im zadań w sferze adminis
tracji państwowej oraz innej podobnej działalności publicz
nej. 
Pytam o działalność ponieważ mam wątpliwości co do efek
tów, a przecież jedynie te są jednostką wymierną wykonywa
nej pracy. Uprawnia mnie zresztą do tego zapis art. 1 Prawa 
Prasowego, który mówi: (cyt.) Prasa, zgodnie z Konstytucją 
Rzeczypospolitej Polskiej, korzysta z wolności wypowiedzi i 

Ciąg dalszy na stronie 14 
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SPORTU KULTURY i REKREACJI 
32-440 Sułkowice; ul. Sportowa 45 

tel. 273-26-50 

GAZETA "KLAMRA" 
Redaktor 

Zbigniew Kołodziej czyk 

W związku z artykułem „List otwarty .. . Do Komisj i Oś-
wiaty, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miej skiej w Sułkowi
cach zamieszczonym w Nr 5/63 Gazety "Klamra„ informuję, 
że na posiedzeniu tejże Komisj i w dniu 30 września przedsta
wiłem pełne sprawozdanie z rocznej działalności OSKiR. Nie 
ma takiej działalności, która jest bezdyskusyjna, zawsze przez 
wszystkich akceptowana. Nie zamierzam polemizować z Pa
nem Redaktorem na temat koncepcj i  i antykoncepcj i, aborcj i 
również, także w odniesieniu do dziedziny kultury, sportu i re
kreacj i. OSKiR wielokrotnie informował o swoich działaniach, 
imprezach, zapraszał także na nie wszystkich mieszkańców, 
dzieci, młodzież, czynił to publicznie: poprzez zaproszenia, 
pisma, plakaty. Szkoda, że Pan Redaktor z tych zaproszeń nie 
skorzystał. Także redagowane przez nas informacje z trudem 
umieszczane w Gazecie ukazywały się w takich terminach, że 
były często nieaktualne, spóźnione. 

Nadal w Ośrodku Kultury w trybie ciągłym pracują: 
klubokawiarnia, biblioteka, orkiestra dęta, zespół rockowy, 
zespół taneczny „Retro" oraz dwa razy w tygodniu odbywaj ą  
się dyskoteki. Odbywaj ą  się imprezy państwowe, gminne, 
rocznicowe i okolicznościowe. I nadal gościmy różne organi
zacj e: Koło Rencistów i Emerytów, Radę Osiedla, Kombatan
tów, Związek Hodowców Gołębii Pocztowych, posłów oraz 
gości zagranicznych odwiedzaj ących naszą gminę. Także w 
ramach skromnych możliwości finansowych i personalnych 
prowadzimy działalność środowiskową i rekreacyjną. 

Z poważaniem: 
Dyrektor 

mgr Jan Sroka 

Odpowiedź została zamieszczona decyzją Zespołu redakcyj
nego. Za prawdziwość zawartych w niej informacji odpowiada 
Dyrektor OSKiR-u. Nie dziwię się, że Dyrektor nie chce pole
mizować na temat koncepcj i, antykoncepcj i  i aborcj i w dzie
dzinie n/kultury. u tatwiłoby to, być może, Komisj i Kultury 
podjęcie właściwej decyzji. 
Odnośnie pracy w trybie ciągłym (?) to jest to pojęcie 
względne, które można różnie rozumieć .  Można tak twierdzić 
opierając się jedynie na plakatach informacyj nych (rozwieszo
nych w linii ciągłej ) w Klubie Kuźnia. Wywieszanie plakatów 
nie j est jednak równoznaczne z działalnością, a właśnie z tych 
zaproszeń (ciągłych) "Pan Redaktor "  skorzystat. 
Informacja o istnieniu sprawozdania z rocznej działalności jest 
bardzo interesuj ąca. W oparciu o przepisy Prawa Prasowego z 
całą pewnością się z nim zapoznam. Być może będzie temat 
do kolej nego artykułu o świetności n/Kultury. 

Zbigniew Kołodziejczyk 

KLUB SPORTOWY GOŚCIBIA 
32-440 SUŁKOWICE, 

UL. Sportowa 45 
tel. 273-26-50 

W odpowiedzi na list otwarty red. Zbigniewa Kołodziej
czyka dotyczący między innymi samopoczucia Komisji Kon
kursowej dot. wyboru Dyrektora OSK.iR, uprzejmie proszę o 
zamieszczenie na łamach "KLAMRY" listu do Zarządu Miej
skiego z dnia 2 .09 .97 Zarządu Klubu Sportowego Gościbia 
Sułkowice. 

Z poważaniem 
Członek Komisji Konkursowej 

PREZES K.S. GOŚCIBIA 
w Sułkowicach 

mgr WŁADYSŁAW PIĄTKOWSKI 
* * * 

KLUB SPORTOWY GOŚCIBIA 
32-440 SUŁKOWICE, UL. Sportowa 45 

Sułkowice dnia 2.09.97r. 

Zarząd Miejski 
w Sułkowicach 

Sprawa: wniosek o zwolnienie z funkcji dyrektora OSKiR. 

Zarząd KS GOŚCIBIA Sułkowice na zebraniu w dniu 
22.08 .1997r. poddał analizie sytuację sportową i finansową 
klubu j ak i też kwestię współpracy na linii Klub - OSKiR. 
Po dyskusj i  na temat w/w współpracy zarząd klubu zobowią
zał prezesa do wystąpienia z wnioskiem do Zarządu Miasta 
o zwolnienie z funkcji dyrektora OSKiR mgr Jana Sroki. 
Motywując swój wniosek pragniemy stwierdzić iż OSK.iR pod 
dyrekcją  pana Sroki, według naszej oceny, nie działał zgodnie 
ze statutem i możliwościami. Dąży on w sposób bezpośredni 
do zaniku zarówno sportu j ak i kultury z terenu Gminy. Urzą
dzenia sportowe (stadion, hotel, hala) ulegaj ą  systematycznej 
dewastacj i, a był i jest to majątek Gminy. Brak konserwacj i  
płyty boiska, szatni, hali prowadzi w prosty sposób do  znisz
czenia tego do czego KS GOŚCIBIA i społeczeństwo Sulko-
wie dochodziło przez wiele lat. 
Przez cały rok Pan Dyrektor Sroka ani razu nie znalazł czasu, 
aby spotkać się z młodzieżą uprawiającą sport i działaczami 
GOŚCIBII, on po prostu j est DYREKTOREM ! 
Na codzień spotykamy się z całkowitą obojętnością i brakiem 
przychylności ze strony Ośrodka, który jest powołany do po
mocy w rozwoj u  sportu na terenie Gminy. Podejmuje decyzje 
związane ze sportem bez konsultacj i z KS GOŚCIBIA (prefe
ruj e grupy z zewnątrz). 
Przelewanie pieniędzy z konta na konto jest jedyną działal
nością OSKiR-u i czy do tego potrzebne są cztery osoby? 
Abstrahując od powyższych stwierdzeń poddaj emy pod rozwa
gę Zarządowi Miasta sens istnienia tej struktury w obecnym 
kształcie i zadaniach. 

KS GOŚCIBIA 
w Sułkowicach 

PREZES Sekcji Piłki Nożnej 
Jan Malina 

PREZES KS "GOŚCIBIA" 
w Sułkowicach 

mgr Władysław Piątkowski 
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Ciąg dalszy ze strony 12 

urzeczywistnia prawo obywateli do ich rzetelnego infomwwa
nia, jawności życia publicznego oraz kont,vli i krytyki spo
łecznej. 
Art. 5. J. jednoznacznie zaznacza iż: Każdy obywatel, zgodnie 
z zasadą wolności słowa i prawem do krytyki może udzielać 
informacji prasie. 
Art. 5. 2. Nikt nie może być narażony na uszczerbek lub za
rzut z powodu udzielania informacji prasie, jeżeli dziatat w 
granicach prawem dozwolonych. 

Na żadnym posiedzeniu Komisji nie bytem, ponieważ po
mimo kilkakrotnych pytań o terminy spotkań nigdy nie otrzy
małem informacji. Jak jednak widać z w/w efektów nic nie 
straciłem, gdyż nazwę "posiedzenia " w tym konkretnym przy
padku należy rozumieć dosłownie. 

Ad 2) W punkcie tym są zawarte dwa pytania, co w sumie 
daje już trzy, a nie dwa jak podano we wstępie niniejsego 
"Listu otwartego . . .  do Redaktora Naczelnego Gazety Klam
ra". Na pierwsze odpowiedziałem na stmnie 12 w odpowiedzi 
na I pismo, kolejne natomiast jest dla mnie zupełnie niezro
zumiale. Cyt. " Czy dlatego aby nie poznać prawdy? ". O jaką 
prawdę chodzi - czy o tą zawartą w moim liście otwartym do 
Szanownej Komisji z numeru 5/63 Klamry? Tą prawdę znam 
i nie widzę potrzeby poznawania kolejnej jej interpretacji. 
Jeszcze raz podkreślam, że społeczeństwo ocenia pracę na 
podstawie widocznych i odczuwalnych efektów. /Nie należy 
mylić z efekciarstwem/. Pozostaje mi jedynie jeszcze 
wspomnieć, iż przypuszczam (przypuszczam, a nie wierzę lub 
jestem przekonany), że zamieszczona odpowiedź nie będzie 
satysfakcjonująca dla rozsądnego czytelnika, a tacy właśnie 
zasugerowali napisanie przedmiotowego listu otwartego do 
Komisji OKSiT. 

Ponieważ w pracach Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i 
Turystyki Rady Miejskiej w Sułkowicach bierze udział aż pię
ciu radnych, a od wyborów upłynęło już trochę czasu, pozwo
lę sobie przypomnieć treść ślubowania składanego przed 
przystąpieniem do wykonywania mandatu; 
" Ślubuję u,vczyście jako radny pracować dla dobra i pomyś
lności gminy, działać zawsze zgodnie z prawem oraz z intere
sami gminy i jej mieszkańców, godnie i rzetelnie 
reprezentować swoich wyborców, troszczyć się o ich sprawy 
oraz nie szczędzić sit dla wykonania zadań gminy ". 

Pozwolę sobie również na zamieszczenie wypisu z Ustawy 
o Samorządzie Te,ytorialnym; 
< .. > "  Wszyscy mieszkańcy danej gminy z mocy prawa tworzą 
zrzeszenie (wspólnotę), posiadającą osobowość prawną i wy
pełniającą zadania administracyjne.< .. > < ... > Zaspokajanie 
zbiorowych potrzeb wspólnoty należy do zadań własnych gmi
ny. W szczególności zadania własne obejmują (m.in. ) sprawy: 
< . .. > Kultury, w tym bibliotek komunalnych i innych placó
wek upowszechniania kultury. 
< ... > Dla realizacji określonych zadań, nula gminy może po
woływać stałe i doraźne komisje, ustalając ich skład osobowy 
i przedmiot działania. " 

Zbigniew Kołodziejczyk 

OdpoUJiedż .. .. ..  
na list otwarty z KLAMRY 
Nr 5/63 adresowany do Ko-
1msJ1 Oświaty, Kultury, 
Sportu i Turystyki Rady 
Miejskiej w Sułkowicach 

W oparciu o przepisy Prawa Prasowego proszę o wydruko
wanie mojej oceny jako radnego, działalności w Komisjach 
Kultury i Zdrowia. 

Działając przez około dwa lata w tych komisjach doszed
łem do wniosku, że była to moja strata czasu i pieniędzy z 
Urzędu Gminy na diety. Chętnie bym je zwrócił Urzędowi 
Gminy, gdyż były to pieniądze podatników, które zupełnie 
poszły na marne. Nic kompletnie dobrego komisje te nie zro
biły w tej kadencji. Ubolewam, że moje inicjatywy, częste 
wyjazdy do Gminy i spotkania z pracownikami Urzędu były 
odbierane negatywnie . Byłem nawet wręcz posądzany o sabo
taż przez burmistrza A. Gumularza za to, że pisałem do Niego 
dużo pism w różnych gminnych sprawach. 

Przez ostatni rok nie uczestniczę w posiedzeniach komisji. 
Czynię tak nie z braku czasu, lecz by nie przeszkadzać elicie 
rządzącej w ich planie pracy gminnej. Myślę, że jak twierdzi 
radny J.B. , "aborcja" dokonywana jest nie tylko w kulturze, 
ale i całej działalności gminy. Teraz dopiero jestem przekona
ny jak duży pożytek miało nadzwyczajne posiedzenie Rady 
Miejskiej na początku kadencji, a kubeł zimnej wody wylany 
wówczas na niektóre głowy urzędników był zbyt mato sku
teczny. Ta Rada Miejska i jej komisje w tej kadencji nie są w 
stanie nic dobrego zrobić dla Gminy„ Są to po prostu ludzie 
w większości bez inicjatywy społecznej, zadufani w sobie, 
nieomylni, nie umiejący słuchać głosu innej obcji myślenia.
Myślę ze smutkiem i ubolewam, że mimo moich wysiłków, 
które podejmowałem z radnym J.B. będę i ja negatywnie oce
nionym przez elektorat wyborczy, choć w 75 % wypełniłem 
już moje obietnice wyborcze. Bylem bezsilny, a przekonałem 
się jedynie, że w Gminie Sułkowice radny jest bezradny. 
Jednak powiedzenie Owsiaka "róbta co chceta" najlepiej pasu
je do pracy naszego Urzędu Gminy i już radzę przyszłym 
wyborcom, aby następnych radnych wybrali: analfabetów, głu
chych na głos społeczeństwa, rencistów lubiących biuro, by 
mogli wolny czas spędzać za społeczne pieniądze bezużytecz
nie na sesjach i posiedzeniach komisji nie sprzeciwiając się 
poczynaniom szanownej nieomylnej władzy. Przecież żyj�
my w kraju nie demokratycznym lecz anarchistycznym, gdzie 
rządzi jedynie pycha, głupota i chciwość i gdzie logika nie 
stanowi podstawy wszelkiego myślenia. Minister zdrowia 
umiera chory i wcale się nie dziwię, bo jeżeli chorzy ludzie 
rządzą to zdrowym z post- komuny i post-solidarności pozosta
je tylko "post" i czekanie na mannę z nieba i drugi cud nad 
Wisłą. 

Radny 
Ignacy Żarski. 
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PRZEDSIĘBIORS1WO PKS MYŚLENICE - ROZKŁAD JAZDY 
PRZYSTANEK - SUŁKOWICE RYNEK 

Godziny odjazdów z Sułkowic [Km 

6.45=U 10.23=U 86 

23 

5.48=F 7.44=FM 8.58=F 9.28= 6 
10.44=A l l .39=S 14.58=FM 15.53=FM 
17.08= 20.13=M 

6.25=NM 7.25 S 14.05=F 13 

4 .47=FM 5 .00 M 5 .06=U 6 .09=U 35 
6.35 FM 6.44=C 7 .04=F 7.05=F 
7.44=F 7.58=U 9 .00 N 9 .26=F 
9 .36=U 10.49=U l l .19=F 12.04= I 

12.44=N 12.44=U 13 .29 U 14.09=N 
14.14=U 14.49=M 15.14=U 15 .54=MF 
16.34=N 16.48 U 18.09= 18.29=U 
18.54=F 20.20 N 

8 

5 .15 FM 6.15 M 7 .18= 7.49 F 15 
8.1 l=F 8.35=N 9.00 N 9.48=N 
l 0.48=F l l .2l=A 11.48= 12.0l =S 
12.14=F 12.18=F 13.18=N 14.18= 
15 .05=F 15 .23 MN 15 .26=FM 15 .49 F 
16.28=MN 17.38=F 18.38=F 19.08=N 
23.28=MN 

5 .18= 6 . l l=FM 7.08=FM 7.20 SM 17 
10.01= 13 . lO=F 14.05 F 16.21=F 
17.36= 21.10 CN 21.13=F 

6.19 A 7.15 14.09=F 15 .08 F 13 
16.18=FM 

6.33=FM 8 

8.32=U l l .32=U 13.37=U 14.07=U 28 
15 .27=U 18.17=U 21.37=U 

5 .57= 13 .52=F 18.07=S 2 

8.54=F 9.44=F 17 .24=F 27 

17. l  l=U 19.49 U 56 

62 

OBJAŚNIENIA ZNAKÓW: 

A - kursuje w dni powszednie, 
C - kursuje w soboty, niedziele i święta, 

Miejscowość docelowa Przez Godziny przyjazdów do Sułkowic 

BIELSKO BIAŁA Sucha Beskidzka 

BIEŃKÓWKA 5 .06=U 

HARBUTOWICE 6 .1 l=FM 8.1 l=F 9.26=F 10.01= 
1 l .2 l=A 12.01 S 15 .26 FM 16.21=F 
17.36 20.36 

KALWARIA Izdebnik 7.18 S 8.33=N 15 .03=F 

KRAKÓW Biertowice 6 .28 FM 6.45=U 7 .18= 7.43 
8.13= 8 .58=F 9.48=U 10.23=U 
10.48=F 1 l .08=U 11.48= 12.18=F 
13 .18=U 13.48=U 14.18= 15.08 F 
15 .08=U 15 .23=M 16.18=FM 16.28=M 
17.04=U 17 .38=F 17.58=U 18.38=F 
19.08=U 19.28=U 20.13 21.13=F 
21.18=U 23 .18=M 

KRZYWA CZKA Biertowice 5 .18= 

MYŚLENICE Rudnik 6.24=NM 6.44=CM 7.04=F 7.14 MS 
7 .44=F 8 .44 N 8 .54 F 9.44 F 
10.44=A l l .19=F l l .39=S 12.04= 
12.44= 13.54 F 14.04=F 14.09= 
14.49=M 15 .54=MF 16.34=N 17.24 F 
18.09= 18.54=F 

MYŚLENICE Rudnik Dolny 5 .48=F 6 .33=FM 9 .28= 13 .03 F 
14.58=FM 15 .53 FM 17.08= 20.13=MN 
21.08 22.48 M 

MYŚLENICE Jasienica 4.47=FM 5 .57 A 7.12 13 .52=F 
18.07 S 

PALCZA Harbutowice 7 .08=FM 

SUCHA BESKIDZKA Zembrzyce 6.09=U 10.54=U 12.49=U 14.19=U 
15 .19=U 18.34=U 

SUŁKOWICE ZIELONA 6.19= 14.09=F 

WADOWICE Kalwaria 7 .49=F 12.14=F 15 .49=F 

ZAWOJA Sucha Beskidzka 6.08 U 9 .40 U 16.48 U 

ŻYWIEC Sucha Beskidzka 7 .03=U 9.48=U 

N - nie kursuje 25 .12 oraz w pierwszy dzień Wielkanocy, 
S - kursuje w dni nauki szkolnej , 

F - kursuje od poniedziałku do piątku w dni robocze, 
U - nie kursuje 25.12, Ol .Ol oraz w pierwszy dzień Wielkanocy, 
= - kurs przelotowy, 

M - pierwszeństwo dla posiadaczy biletów miesięcznych, tłusty druk - kurs pospieszny. 
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PRZEDSIĘBIORSTWO 

PICS 
w Myślenicach 

ul. Przemysłowa 4. 

OFERUJE USŁUGI W ZAKRESIE: 
& 

Wynajmy autobusów - krajowe i zagraniczne 
& 

Przejazdy grupowe na dowolnych trasach 
& 

Wynajmy samochodów ciężarowych skrzyniowych 
i samowyładowczych 

& 
Przewozy towarów z całej Polski i w ruchu międzyna
rodowym z 50% bonifikatą w ramach pustych prze
biegów 

& 
Przewozy drobnych przesyłek 

& 
Możliwości reklamowe na dworcu autobusowym i na 
autobusach 

WYKONUJE BADANIA TECHNICZNE 

(Rejestracja): 
- Samochodów ciężarowych powyżej 3 ,5 t. 

- Ciągników siodłowych; 
- Autobusów i mikrobusów; 
- Przyczep i naczep ciężarowych; 
- Ciągników rolniczych i przyczep. 

ZAPRASZAMY: 
codziennie od 7.00 - 1 5.00 

w soboty robocze 7.00 - 1 4.00 

·•· .. GABINET . . ·· 
s1r0MA.ióioci1pzm.: 

Rud11,bi 12, 
(Dom Kultury -� obecny Dom Straicika) 

·· lekarz storriątolog .. ·.· > < · 
Danuta . Olszewską;Slapek 

· . ]/r�yJkije: .... . · 
we wtorki i czwartki w godz. 

. . 1/ . 

Usuwanie zębów, leczenie, protetyka. 

. . .  DOBRA ŻONA TYM SIĘ CHLUBI, 
ŻE GOTUJE CO MĄŻ LUBI.. .  

SMACZNEGO 

Mazurek jabłeczny 
Ciasto: 

25 dkg mąki 
15 dkg margaryny 
8 dkg cukru pudru 
1 żółtko 
1 łyżka śmietany 
1 łyżeczka proszku 
1 łyżeczka cukru waniliowego. 

Mąkę wymieszać z proszkiem, posiekać z margaryną, 
cukrem pudrem, cukrem waniliowym, żółtkiem i śmieta
ną. Zagnieść ciasto i ochłodzić . Rozwałkować, dać na 
brytwannę, uformować brzeg i upiec. 

Na upieczony i ostudzony placek wyłożyć masę 
j abłkową. 
Masa: 

80 dkg jabtek wraz ze skórką (usunąć tylko gniazdka na
sienne i uszkodzenia) zetrzeć na tarce o grubych otwo
rach, dodać otartą skórkę z jednej cytryny i catą cytrynę 
również startą na grubej tarce. Dać na syrop zrobiony z 
2 szklanek cukru i 1 szklanki wody. 
Gotować aż uzyska złoty kolor. Zestawić z ognia, dać 
cukier waniliowy, wymieszać i gorące dać na placek. 
Rozsmarować równo nożem i wierzch posypać usiekany
mi orzechami (5 dkg). 

Biuro ochrony i Konwoju 
- DELTA SECURITY -

32-050 Skawina 
•· . • .· •· • . . . 

. WyilirYcii. - ��da Miejsk� w Suł�owicath. . 
. . 

·•·•·· .· . . . . ··•·· Red: Naczelny � Zbigniew l(oJodziejczyk: . . . . . . . . Rynek 8 pok. 2 
ogłasza nabór osób do pracy w cha
rakterze pracownika ochrony. 
Podania wraz z życiorysem należy 
kierować na adres Biura jw. 

Aiires Redakcji: Urząd Miejski Ji-440 Sułkowice Rjnek i; tet i73.�ŻÓ-75; tel/fax 2-72-14-22. 
•• · . · 
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. Dr11k: Drukarnia ,;LJt)'.'l(OH Kraków ul. 4:ibłiicię 42; tel/fax 6S6-44;87. 
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�rnieny · tytułów, nie ódpowiada za tre.�ć dostarcionych opracowań i iigloszeń, 
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